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سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس مطرح کرد:

ضرورت به کارگیری مکانیزمی مناسب در 
لایحه هفتم توسعه

GTA تیک-تو باعث تعطیل شدن رستورانی با تم

این شرکت با
آی پی های خود شوخی ندارد

بازار فروش اقساطی لوازم خانگی داغ تر شده است

قسطی
یا نقدی!
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مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان خبر داد:

اجرای پروژه احداث پارکینگ و 
خیابان سازی در باغ ارغوان اصفهان

چهره روز

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:

آبیاری هوشمند فضای سبز شهری 
یک ضرورت است

6

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
اجرای آبیاری هوشمند را یک ضرورت دانست و گفت: باید بدانیم 
چه مقدار آب را در چه زمانی و کجا و برای چه گیاهی رها کنیم؛ در 
این راستا به صورت پایلوت منطقه سه شهری و باغ گل ها را برای 

اجرای طرح آبیاری هوشمند انتخاب کردیم...

سالانه ۵۰ هزار هکتار به کانون های بحرانی استان اضافه می شود

اصفهـان در معـرض 
تهدیـد جدی تریـن 
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استاندار اصفهان در جمع نخُبگان و فعالان فرهنگی و اجتماعی هرند خبر داد:

اجرای دوسوم عملیات انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان

امـروزه مدیران در بسـیاری از شـهرهای جهان در  
تلاش هسـتند از طریق بهره گیری از رویکردهای 
هوشـمند، به ویـژه کلان داده هـا، بـرای ایجـاد 
شهرهای دوسـتدار دوچرخه سـواری بهره گیرند و 
از این طریق بـه افزایش پایداری و زیسـت پذیری 
مناطـق کمـک کننـد. چالش توسـعه شـهرهای 
پایدار، کارآمد و زیسـت پذیر میان مدیران سراسـر 
جهـان به دنبـال افزایش سـرعت شهری شـدن از 
شـدت بیشـتری برخوردار شـده که در ایـن میان، 

هوشمندسـازی ارائـه خدمـات دارای محبوبیـت 
بالاتری شده اسـت. در واقع برنامه ریزان در تلاش 
هستند از پیشـرفته ترین رویکردهای تکنولوژیک 
روز دنیـا بـرای بهبـود کیفیـت زندگی مـردم بهره 
گیرند و به همین روش نیز انتشـار گازهای آلاینده 
را در مناطـق خـود کاهش دهند تـا زمینـه را برای 
تسـهیل تحقق اهـداف صفر کربـن همـوار کنند.
کلان داده هـا بـه بخـش اعظمـی از اطلاعاتـی 
اشـاره دارد کـه در طـول روز از منابـع بی شـمار و 

بـه شـکل های مختلـف در شـهرها جمـع آوری 
می شـود. چنانچـه مدیـران به خوبـی بـه تجزیـه 
و تحلیـل ایـن داده هـا بپردازنـد، آن گاه خواهنـد 
توانسـت از آن هـا بـرای بهبـود ارائـه خدمـات به 
شـهروندان بهـره گیرنـد و از این طریـق، کیفیت 
زندگـی را بهبود بخشـند، ضمن این کـه در تحقق 
اهـداف صفر کربـن نیز نقـش مهمی ایفـا خواهند 

کـرد. 
ادامه در صفحه 6...

توسعه حمل ونقل سالم در شهرهای دوستدار محیط زیست ضروری است

کلان داده های شهری عصای دست شهرها

رضا امیر محمدی
سرمقالـــه

شهر پژوه و کنشمند محیط زیست

ISFAHAN
NEWS

قیمت 7000 تومان

اقداماتی که ChatGPT قادر 
به انجام آنها نیست

4 things ChatGPT can’t do (and 
another 20 it refuses to do)
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شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایی به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد شرایط واگذار نماید.

مبلغ تضمین (ریال )مبلغ برآورد (ریال)محل تامین اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

15,485,873,557664,576,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى از شبکه فاضلاب منطقه نائین83,3-2-402

13,143,977,582594,319,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى از شبکه فاضلاب منطقه شش اصفهان84,3-2-402

15,094,486,227652,834,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى از شبکه فاضلاب منطقه فلاورجان98,3-2-402

133,2-2-402 (CCTV) عملیات شستشو و ویدئومترى شبکه فاضلاب
53,475,222,5631,804,256,000جارىمناطق یک و دو و شش اصفهان

134,2-2-402 (CCTV) عملیات شستشو و ویدئومترى شبکه فاضلاب
52,002,240,7581,760,067,000جارىمناطق سه و چهار و پنج اصفهان

25,287,007,940958,610,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى آب و خدمات مشترکین منطقه هرند161,2-2-402

53,432,460,0591,802,973,000جارىعملیات مدیریت بهره بردارى آب منطقه شهرضا163,2-2-402

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق 292: تاساعت 13:00روز شنبه به تاریخ 1402/05/14
تاریخ گشایش اسناد مناقصه: ازساعت 8:00 روزیکشنبه به تاریخ 1402/05/15

 محل دریافت اسناد: سایت اینترنتی 
www.abfaesfahan.ir :شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
WWW.iets.mporg.ir :پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

شماره تلفن گویا:  031-35132338

آگهی برگزاري مناقصه عمومی 

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

نوبت  دوم 

نام روزنامه: اخبار اصفهان
تاریخ انتشارنوبت اول: 1402/04/31

ابلاغ راى قابل پژوهش  آقاى کاظم آقاسىابلاغ راى قابل پژوهش  آقاى امین قبادپور
با عنایت به نامه شــماره 1568/ ه/4 تاریخ 1402/4/19 هیئت بدوى رســیدگى به 
تخلفات ادارى کارمندان آموزش و پرورش استان اصفهان منضم به راى قابل پژوهش 
شــماره 7091 تاریخ 1402/4/14 مقتضى است ظرف مدت 30 روز از چاپ این آگهى 
جهت دریافت راى فوق به امور ادارى مدیریت آموزش و پرورش شهرستان شهرضا 

مراجعه نمایید.

با عنایت به نامه شماره 1190 / ه /4 تاریخ 1402/3/22 هیات بدوى رسیدگى به تخلفات 
ادارى کارمندان آموزش و پرورش استان اصفهان منضم به راى قابل پژوهش شماره 
7056 تاریخ 1402/3/21 مقتضى است ظرف مدت 30 روز از چاپ این آگهى جهت 
دریافت راى فوق به امور ادارى مدیریت آموزش و پرورش شهرستان شهرضا مراجعه 

نمایید.  

مدیریت آموزش و پرورش شهرستان شهرضامدیریت آموزش و پرورش شهرستان شهرضا شناسه آگهى: 1534338 شناسه آگهى: 1534336



در شـــهر

Isfahan News

به گزارش ایرنا، در حالی که در روزهای آینده تعطیلات تابستانه تعدادی از 
دانشگاه های استان شروع می شود، این تعطیلات در برخی از دانشگاه ها مانند 
پیام نور زودتر آغاز شده است.با فرا رسیدن تابستان و پایان سال تحصیلی 
۱۴۰۲ - ۱۴۰۱ دانشگاه های مختلف دولتی و غیردولتی استان اصفهان، 
برنامه هایی را برای این فصل در نظر گرفته اند که تعطیلات یک تا دو هفته ای 
از آن جمله است.طرح تعطیلات تابستانی دردانشگاه ها با توجه به مسائلی 
مانند کاهش فرایندهای آموزشی و اداری و همچنین صرفه جویی در مصرف 
انرژی بویژه با توجه به گرمای شدید هوا در این روزها اجرا می شود. هرچند در 
برخی از دانشگاه ها مانند آزاد و علمی کاربردی این طرح بطور سراسری اجرا 
می شود و در تعدادی دیگر بنا به تصمیم هیات رییسه دانشگاه مدت زمانی 
برای تعطیلات در نظر گرفته شده است. بر اساس رویه متعارف، در تعطیلات 
تابستانه، فرایندهای آموزشی و اداری دانشگاه ها برای مدت کوتاهی متوقف یا 
بصورت برخط )آنلاین( و مجازی ارائه می شود. بر این اساس، روابط عمومی 
دانشگاه صنعتی اصفهان روز سه شنبه اعلام کرد که با توجه به مصوبه هیات 
رییسه دانشگاه، فعالیت های اداری این مرکز از روز شنبه ۳۱ تیر تا چهارشنبه 

۱۱ مرداد امسال تعطیل است.
طبق این اطلاعیه، شروع فعالیت اداری دانشگاه صنعتی اصفهان از روز 
شنبه ۱۴ مرداد است هرچند سرویس حمل و نقل آن از میدان جمهوری، 
پایانه مترو قدس و خمینی شهر هر یک ساعت یک بار طبق زمانبندی اعلام 

شده برقرار خواهد بود.
مدیر روابط عمومی دانشگاه صنعتی اصفهان در گفت وگو با خبرنگار ایرنا 
اظهار داشت: دانشگاه های مختلف برای تعطیلات تابستانه بصورت متفاوت 

عمل می کنند و مباحثی مانند انرژی هم در این زمینه مطرح است.
سعید مستأجران با بیان اینکه تابستان امسال در این دانشگاه ترم تابستانه 
برگزار نمی شود، افزود: اگر دانشجویان تحصیلات تکمیلی در این مدت 
برای انجام پژوهش ها و کارهای پایان نامه خود نیاز به حضور در دانشگاه یا 
آزمایشگاه ها دارند با هماهنگی رییس دانشکده و به فراخور کار دانشجو برای 
آن برنامه ریزی می شود. روابط عمومی دانشگاه اصفهان نیز اعلام کرد که 
تعطیلات تابستانه این دانشگاه از اول مرداد آغاز می شود و به مدت ۲ هفته 
ادامه دارد. همچنین دانشگاه های آزاد اسلامی استان اصفهان بر اساس 
برنامه کشوری و با توجه به مصوبه هیأت رییسه دانشگاه آزاد از ۳۱ تیر تا پایان 
روز هشتم مرداد سال جاری تعطیلات تابستانه دارند. بر اساس اعلام دانشگاه 
آزاد اسلامی، این طرح بمنظور ارتقای بهره وری منابع انسانی با تلاش مستمر 
در جهت افزایش مشارکت و رضایتمندی آنان و امکان بهره مندی کارکنان 
دانشگاه از برکات نهضت امام حسین )ع( در ماه مُحرم و پاسداشت عظمت 
نهضت کربلا در ایام تاسوعا و عاشورای حسینی اجرا می شود. وفق شیوه نامه 
تعطیلات تابستانه دانشگاه های آزاد، واحدها و مراکز آموزشی که مجری ترم 
تابستانی هستند، باید به گونه ای برنامه ریزی کنند که در برنامه های آموزشی 
و پشتیبانی سامانه های آموزشی هیچ گونه خللی ایجاد نشود. اصغر عالمیان 
مدیرکل روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی اصفهان در این زمینه به ایرنا 
گفت: کلاس های ترم تابستانه این دانشگاه تا ۱۴ مرداد امسال بصورت 
مجازی برگزار می شود اما پس از این تاریخ بصورت حضوری ادامه خواهد 
یافت. روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردی استان اصفهان نیز به ایرنا 
اعلام کرد: تعطیلات تابستانه این دانشگاه بصورت کشوری و از ۱۴ تا ۱۸ 
مرداد امسال خواهد بود. از طرفی، تعطیلات تابستانی در دانشگاه های پیام 
نور استان اصفهان همزمان با سایر دانشگاه های پیام نور کشور از ۱۷ تیر آغاز 
شد و تا امروز ۲۸ تیر ادامه دارد و در این بازه زمانی همه مراکز و واحدهای 
این دانشگاه تعطیل بود اما کلاس ها و آزمون هایش بصورت برخط طبق 
برنامه اعلام شده قبلی برگزار شد. در حالی که تعدادی از دانشگاه های 
استان اصفهان، زمانی را برای تعطیلات تابستانه اعلام کرده اند، در برخی 
از دانشگاه ها نیز بدلیل نوع رشته ها و مأموریت های دانشگاه، تعطیلی اعلام 

نشده است.
دانشگاه علوم پزشکی اصفهان در زُمره دانشگاه هایی است که تعطیلات 
تابستانه ندارد و به گفته معاون اجرایی روابط عمومی این دانشگاه، بدلیل اینکه 
تعدادی از دانشجویان باید بصورت بالینی و کارآموزی فعالیت کنند، امکان 

تعطیلی فرایندهای آموزشی و اداری این مرکز آموزش عالی وجود ندارد.
جعفر ایل بگ در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: حدود ۳۰ تا ۴۰ درصد از 
دانشجویان این دانشگاه بدلایلی مانند داشتن ترم تابستانی یا تحصیل در 
رشته های بالینی مانند پزشکی، پرستاری و دندانپزشکی در تابستان همچنان 

با دانشگاه در ارتباط هستند و ما باید به آنها خدمات مختلف را ارائه کنیم.

تعدادی از دانشگاه های استان اصفهان از چند روز آینده به 
تعطیلات تابستانه می روند و در این مدت فرایند نظام اداری و 
آموزشی هر واحد آموزشی به فراخورحال خود، تغییر می کند. 

اعلام برنامه تعطیلات تابستانه

گزارش

تغییرات اداری و آموزشی دانشگاه های اصفهان؛

 خبر

دبیر ستاد امر به 
معروف و نهی از مُنکر 

استان اصفهان:

جایگاه ستاد در جامعه 
شناخته شده نیست

دبیر سـتاد امر بـه معـروف و نهـی از مُنکر 
اسـتان اصفهان گفت: جایگاه این سـتاد در 
قانون اساسـی بعنوان ناظـر و مراقب انجام 
قوانین و شعائر اسـلامی و ترک مُنکر بیان 
شـده اسـت اما هنوز شـناخت کافی نسبت 
به جایـگاه این نهـاد در جامعه وجـود ندارد.

به گـزارش ایرنا، روابـط عمومی سـتاد امر 
به معـروف و نهی از مُنکر اسـتان اصفهان؛ 
روز پنجشـنبه بـه نقـل از حجت الاسـلام 
محسـن مظاهـری بـه مناسـبت "هفتـه 
امـر بـه معـروف و نهـی از مُنکـر" تصریح 
کـرد: هرچه مـردم به جایـگاه سـتاد امر به 
معروف و نهـی از مُنکـر آگاهی و آشـنایی 
بیشـتری داشـته باشـند بطـور قطـع ایـن 
نهـاد در مأموریت هـای خـود موفق تـر 
خواهـد بـود. دبیر سـتاد امـر به معـروف و 
نهـی از مُنکـر اصفهـان اظهار داشـت: امر 
به معـروف و نهـی از مُنکر در بیـن فرائض 
دیگر، مقدمه واجب همه آن فرائض اسـت 
و در صورتـی کـه ایـن مقدمه نباشـد بقیه 
فرائـض هم کـم کـم رو بـه افـول خواهد 
رفـت. وی تصریـح کـرد: فریضـه امـر به 
معروف و نهی از مُنکر عامـل حیات جامعه 
بشـری اسـت و اگر دعوت به خیـر و خوبی 
و ممانعـت از بـدی و پلیـدی نباشـد کُل 
جامعـه را بـدی فراخواهد گرفـت و نتیجه 

آن نیـز نابـودی جامعـه خواهـد بود.
حجت الاسـلام مظاهـری افـزود: امـر بـه 
معـروف و نهـی از مُنکر بـه مثابـه مراقبت 
بـر انجـام قوانیـن، شـعائر، حفـظ و ترویج 
خوبی ها و جلوگیری از بدی ها و گسـترش 
آن در جامعه اسـت و در جامعه ای که چنین 
مراقبت هایی وجود داشـته باشد، آن جامعه 

نیز پویـا و موفـق خواهـد بود.
وی با اشـاره بـه عمومیـت امر بـه معروف 
و نهـی از مُنکـر در جامعه بیان کـرد: امر به 
معروف و نهی از مُنکر ضامـن ارتقاء جوامع 
بشـری اسـت زیرا هرچـه ایـن دو فریضه 
عمومیـت پیدا کنـد و مـردم در اجرا شـدن 
آنها نقش داشـته باشـند، میزان مراقبت ها 
در جامعه بیشـتر می شـود و قانـون، نقض 
و خوبی هـا تـرک نمی شـود و ایـن امـر در 
نهایت باعـث شـکوفایی و اصـلاح جامعه 

بشـری خواهد شـد.
با  همچنین  مظاهری  الاسلام  حجت 
اشاره به نقش مُطالبه گری و امیدآفرینی 
در جامعه گفت: مُطالبه گری از مسوولان 
موجب امیدآفرینی در جامعه خواهد شد لذا 
باید روحیه مُطالبه گری در مردم تقویت شود.

گفتنی اسـت هر سـال دهه اول مُحـرم، به 
عنـوان »دهه احیا امـر به معـروف و نهی از 

مُنکر« نامگذاری شـده است.

عمـران  سـازمان  مدیرعامـل 
شـهرداری اصفهان از آغاز عملیات 
اجـرای پـروژه احـداث پارکینـگ و 
خیابان سـازی بـازار گل و گیـاه 
ارغـوان خبـر داد و گفـت: در قالـب 
اجـرای ایـن پـروژه، فعالیت هایـی 
همچـون زیرسـازی و آسـفالت 
خیابان سـازی های  و  پارکینـگ 
داخل محوطه، آسفالت خیابان های 
غلاف هـای  و  محوطـه  داخـل 
عرضـی در نظر گرفته شـده اسـت.

ــو  ــی در گفت وگ ــاس رحمت امیرعب
ــه  ــاره ب ــا اش ــا ب ــگار ایمن ــا خبرن ب
ــگ  ــداث پارکین ــروژه اح ــرای پ اج
ــی  ــازار بین الملل ــازی ب و خیابان س
گل و گیــاه ارغوان توســط ســازمان 
عمــران شــهرداری اصفهــان 
اظهــار کــرد: در قالــب ایــن پــروژه 
ــون  ــی همچ ــای مختلف فعالیت ه
ــازی در  ــع پیاده روس ــر مرب ۵۰۰ مت

ــرا اســت. ــال اج ح
وی بـا بیـان اینکـه اجـرای جدول 

و کانیـو در ۲۷۵۰ متـر بـرآورد 
و تاکنـون ۸۰۰ متـر آن انجـام 
جملـه  از  افـزود:  اسـت،  شـده 
سـایر بخش هـای پـروژه احـداث 
پارکینـگ و خیابان سـازی در بـاغ 
ارغـوان، فعالیت هایـی همچـون 
زیرسـازی و آسـفالت پارکینـگ، 
خیابان سـازی های داخـل محوطه، 
آسـفالت خیابان های داخل محوطه 
و غلاف هـای عرضـی دیـده شـده 
اسـت که تاکنـون بالـغ بـر ۳۵ عدد 

عرضـی اجـرا شـده اسـت.
عمـران  سـازمان  مدیرعامـل 
شـهرداری اصفهـان خاطرنشـان 
کـرد: بـازار بین المللـی گل و گیـاه 
ارغـوان یکـی از پروژه هـای در 
حال احداث سـازمان میادیـن میوه 
و تره بـار و سـاماندهی مشـاغل 
شـهری شـهرداری اصفهان اسـت 
کـه پارکینـگ و خیابان سـازی آن 
توسـط این سـازمان در حـال انجام 

اسـت.

مدیرعامل سازمان عمران شهرداری اصفهان خبر داد:

اجرای پروژه احداث پارکینگ و خیابان سازی در باغ ارغوان اصفهان

خبر

مدیرعامـل سـازمان مدیریـت حمل ونقـل بـار 
شـهرداری اصفهـان گفـت: گشـت های کنتـرل 
نظـارت سـازمان بـار در معیـت عوامـل پلیـس راه، 
صبـح، ظهـر، عصـر و نیمـه شـب وضعیـت تـردد 

نـاوگان بـار در شـهر را کنتـرل می کننـد.
سـیدعلی عبداللهـی در گفت وگـو بـا خبرنـگار ایمنا 
اظهـار کـرد: گشـت های کنتـرل نظـارت سـازمان 
مدیریـت حمل ونقل بـار با همـکاری عوامـل پلیس 
راه، صبـح، ظهـر، عصـر و نیمه شـب وضعیـت تردد 

نـاوگان بـار در شـهر را کنتـرل می کنند.
وی بـا اشـاره بـه طـرح سـازمان بـار بـا عنـوان 
»محدودیـت مکانـی و زمانـی نـاوگان بـار«، افزود: 
ایـن طـرح تـردد نـاوگان را بـرای زمـان و مـکان 
خاصی از روز مجاز دانسـته اسـت؛ نـاوگان حمل بار 
فقـط در ایـن زمـان و مـکان مجاز بـه تردد هسـتند 
در غیـر این صـورت بـا اعمال قانـون و ثبـت تخلف 

روبـه رو می شـوند.
مدیرعامـل سـازمان مدیریـت حمل ونقـل بـار 

شـهرداری اصفهـان بـا بیـان اینکـه در حـال حاضر 
تمرکـز اصلی بر نـاوگان بـاری بالای ۱۰ تن اسـت، 
تصریـح کـرد: نـاوگان حمـل خـاک و نخالـه بایـد 
پوشـش مناسـب بـرای بـار داشـته باشـد و بارهـا 
بیـرون ریختـه نشـود، همچنیـن آلودگـی بصری و 
محیط زیستی برای شـهر و شـهروندان ایجاد نکند.

وی ادامـه داد: بـرای نـاوگان حمـل بتـن به ویـژه 
میکسـرها و پمپ هـای بتنـی، نداشـتن بـار اضافـه 
اهمیـت ویـژه ای دارد کـه به صـورت ظاهـری چـک 
می شـود، همچنین تناژ نبایـد از حدود مقـرر در کارت 
و ظرفیت مجـاز خودرو فراتـر رود در غیـر این صورت 

اعمـال قانـون و بـه پارکینـگ هدایـت می شـود.
عبداللهی با اشـاره بـه اینکـه تخلفات نـاوگان حمل 
مصالـح سـاختمانی بسـیار رایج اسـت، خاطرنشـان 
کـرد: نـکات مربوطـه از جملـه بیرون زدگـی بـار، 
مهـار بـار، اطلاع رسـانی بـار، حفـظ فاصله مجـاز از 
خودروهـای عقـب و جلـو و نقـاط کـور، بسـتن بـار 
بـدون بیرون زدگـی از لحاظ طـول، عـرض و ارتفاع 

کـه خطـری بـرای خودروهـای سـواری اطـراف 
ناوگان بـاری ایجـاد نکنـد، از جملـه مواردی اسـت 
کـه در کلاس هـای آموزشـی بـرای راننـدگان بیان 

شـده اسـت و بایـد رعایت شـود.
وی با بیان اینکـه کنترل ناوگان حمل بـار به صورت 
شـناور در تمام معابر سـطح شـهر انجام خواهد شـد، 
گفت: اگر شـهروندان تخلفـی را از نـاوگان حمل بار 
مشـاهده کردنـد می تواننـد از طریـق شـماره تلفـن 

۳۷۳۸۳۹۲۳ گـزارش دهند.
مدیرعامـل سـازمان مدیریـت حمل ونقـل بـار 
شـهرداری اصفهـان بـا بیـان اینکـه عـلاوه بـر 
خودروهـای بـالای ۱۰ تـن کـه بایـد نسـبت بـه 
دریافـت مجـوز تـردد اقـدام کننـد، کانتینرهـای 
کوچـک شـهری کـه حمـل مـواد غذایـی و دارو را 
بـه عهـده دارنـد نیـز کنتـرل خواهنـد شـد، تاکیـد 
کـرد: صاحبـان ایـن مشـاغل بایـد بـرای دریافـت 
پروانـه فعالیت اشـتغال و مجـوز به شـرکت های زیر 

مجوعـه ایـن سـازمان مراجعـه کننـد.

چگونگی نظارت بر 
خودروهای حامل 
بار در بزرگ راه های 
شهر اصفهان

مدیرعامل سازمان 
مدیریت حمل ونقل 
بار شهرداری 
اصفهان پاسخ داد:

مدیرکل اداره کل انتقال خون استان اصفهان:

اصفهان موظف به تهیه ۱۱۰۰ لیتر سرم ضد هاری است
مدیـرکل اداره کل انتقـال خـون 
اسـتان اصفهـان بـا اعـلام اینکـه 
اسـتان اصفهان بایـد تا پایان سـال 
یـک هـزار و ۱۰۰ لیتـر سـرم ضـد 
هـاری بـرای سـازمان غـذا و دارو 
وزارت بهداشـت تهیـه کنـد، گفت: 
چهـار اسـتان موظـف به تهیـه این 
سـرم هسـتند، امـا درخواسـتی که 
از اسـتان اصفهـان دارند نسـبت به 

بقیـه اسـتان ها بیشـتر اسـت.
کیـان دهراب پـور در گفت وگـو 
بـا ایسـنا، بـا بیـان اینکـه اداره کل 
انتقـال خـون اسـتان اصفهـان از 
سـال ۱۳۴۴ تحت نظـر هلال احمر 
راه انـدازی شـد، اظهـار کـرد: ایـن 
اداره در سـال ۱۴۰۱ نزدیـک بـه 
۱۳۷ هـزار اهداکننـده خون داشـت 
که بـا ایـن جمعیـت اهداکننـدگان 
همـه نیـاز خونـی مدنظـر برطرف 
شـد. امسـال نیـز طبـق برنامـه ای 
که سـازمان انتقال خون مشـخص 
کـرده اسـت بایـد ۱۷ درصـد رشـد 
اهداکنندگان خون را داشـته باشـیم 
و از ۱۳۷ هـزار اهداکننـده خـون به 

۱۶۰ هـزار اهداکننـده برسـیم.
وی بـا اشـاره بـه آخریـن آمـاری 
خـون،  اهداکننـدگان  از  کـه 
تقریبـاً  افـزود:  به دسـت آمده، 
۵۷.۵۹ درصـد اهداکننـدگان خون 
در اسـتان، اهداکننـده مسـتمر 
هسـتند، اهداکننـده مسـتمر یعنی 
اهداکننـده ای کـه در سـال حداقل 
دومرتبـه اهـدای خـون داشـته 
باشـد. میانگیـن کشـور از لحـاظ 
اهداکننـدگان خون مسـتمر ۵۴.۱۲ 
درصد اسـت کـه خوشـبختانه آمار 
اسـتان اصفهان نسـبت به میانگین 
کشـوری بیشـتر اسـت و ایـن یک 
نقطـه قـوت محسـوب می شـود.

مدیـرکل اداره کل انتقـال خـون 
اسـتان اصفهـان بـا اشـاره بـه 
۳.۲ درصـدی بانـوان  جمعیـت 
اهداکننـده خـون، گفـت: آمـار 
اهداکننـدگان بانـوان نسـبت بـه 
۴.۵۲ درصـد میانگیـن کشـوری 
پایین تـر اسـت. از بانـوان انتظـار 
داریـم بـا مراجعـه بـه ۱۱ مرکـز 
خون گیری فعال در سـطح اسـتان، 
میـزان اهـدای خـون بانـوان را 

افزایـش دهنـد.

وی بـا اعـلام اینکـه بانـوان نبایـد 
هیـچ نگرانـی بـرای اهـدای خون 
داشـته باشـند، توضیـح داد: در 
زمـان مراجعه بانـوان بـرای اهدای 
خون، آن ها توسـط پزشـک معاینه 
می شـوند و در صـورت داشـتن 
شـرایط لازم می تواننـد اهـدای 
خون انجـام دهنـد. در حـال حاضر 
بیش از ۵۰ درصـد مصرف کنندگان 
فرآورده هـای خونـی خـود بانـوان 
هسـتند، امـا اهداکننـدگان خـون 

بانـوان کمتـر اسـت.
کـرد:  خاطرنشـان  دهراب پـور 
در اسـتان اصفهـان از هـر یـک 
هـزار نفـر ۲۵.۵۵ درصـد از افـراد 
اهداکننده خون هسـتند که نسـبت 
به ۲۶.۲۵ درصد میانگین کشـوری 
پایین تـر اسـت، انتظـار داریـم در 
مراجعه کننـدگان  جـاری  سـال 
افزایـش پیـدا کننـد. البتـه در ۴ 
مـاه نخسـت سـال ۱۴۰۲، نسـبت 
بـه مـدت مشـابه سـال گذشـته 
خون گیـری ۳ درصـد افزایـش پیدا 
کرده، امـا بازهـم انتظـار داریـم در 
ادامـه روزهـای سـال مـردم مـا را 
مدنظـر قـرار دهنـد و بـرای اهـدا 

خـون مراجعـه کننـد.
ــف  ــر وظای ــوص دیگ وی در خص
ســازمان انتقــال خــون اســتان، 
تصریــح کــرد: یکــی دیگــر از 
کارهایــی کــه ســازمان انتقــال 
ــده اداره کل  ــر عه ــور ب ــون کش خ
اصفهــان گذاشــته، تهیه ســرم ضد 
ــده  ــلام ش ــه اع ــت ک ــاری اس ه
ــان  ــا پای ــد ت ــان بای ــتان اصفه اس
ســال یــک هــزار و ۱۰۰ لیتر ســرم 
ضــد هــاری بــرای ســازمان غــذا و 
ــد.  ــه کن ــت، تهی دارو وزارت بهداش
ــه  ــف ب ــتان موظ ــار اس ــه چه البت
تهیــه ایــن ســرم هســتند، امــا 
درخواســتی کــه از اســتان اصفهان 
ــتان ها  ــه اس ــه بقی ــد نســبت ب دارن

ــت. ــتر اس بیش
مدیـرکل اداره کل انتقـال خـون 
اسـتان اصفهـان ادامـه داد: تاکنون 
۳۰ نفـر اهداکننده مشـخص سـرم 
ضد هـاری داریم کـه در ایـن حوزه 
نیز از مـردم انتظـار می رود مـا را در 
ایـن کار یـاری دهنـد و بـرای تهیه 
سـرم ضـد هـاری مراجعـه کننـد. 

در زمـان مراجعـه ایـن افـراد بـه 
آنهـا گفتـه می شـود چه کارهایـی 
بایـد انجـام دهنـد و یک سـری 
واکسـن ها باید به آنها تزریق شـود 
و پس از گذراندن دوره ای مشخص 
می توانیـم مقدار سـرم مـورد نظر را 
تهیه کنیم تـا هرکسـی در هرجای 
ایران بـه این سـرم نیـاز پیـدا کرد، 

قابل دسـترس باشـد.
وی از انجـام پلاکـت فرزیـس در 
اسـتان اصفهـان خبـر داد و گفـت: 
ایـن کار بـه معنـای دریافـت خون 
و جداسـازی پلاک هـای آن و 
سـپس بازگردانـدن خـون بـه بدن 
فـرد اهداکننـده اسـت و مـا از 
مراجعه کننـدگان فقـط پلاکـت 
می گیریـم کـه در سـال ۱۴۰۱ 
نزدیـک بـه ۴ هـزار و ۴۰۰ نفـر 
اهداکننـده پلاکت داشـتیم. برنامه 
داریـم در سـال جـاری این آمـار را 

افزایـش دهیـم.
دهراب پـور، اعـلام کـرد: اداره 
کل انتقـال خـون اسـتان اصفهـان 
بـه ۶۲ بیمارسـتان فرآورده هـای 
خونـی توزیـع می کنـد کـه از ایـن 
تعـداد ۸ بیمارسـتان تحـت نظـر 
دانشـگاه علـوم پزشـکی کاشـان و 
۵۴ بیمارسـتان تحت نظر دانشـگاه 
علـوم پزشـکی اصفهـان اسـت. 
همچنیـن نزدیـک بـه ۲.۵ درصـد 
خون هـا ضایعات خونی هسـتند که 
بازهـم از ایـن نظـر نسـبت بـه آمار 
کشـوری وضعیـت خوبـی داریـم.

وی بـا بیـان اینکـه مـا یکسـری 
بیمـاران هـم داریـم کـه ماهیانـه 
خـون دریافـت می کننـد، تصریـح 
کرد: در استان اصفهان ۸ هزار ۵۴۷ 
تخت فعال بیمارسـتانی داریم که از 
ایـن تعـداد یـک هـزار و ۱۰۰ نفـر 
بیمـاران تالاسـمی یک هـزار ۴۹۶ 
نفر بیمـاران تالاسـمی مـاژور و ۱۰ 
هـزار و ۲۷۴ نفـر بیمـاران دیالیزی 
هسـتند که دانشـگاه علوم پزشکی 
معرفی کرده کـه از تعـداد یک هزار 
۴۹۶ نفـر بیمـاران تالاسـمی ماژور 
حـدود ۸۵۰ نفـر ماهیانـه خـون 

دریافـت می کننـد.
انتقـال  کل  اداره  مدیـرکل 
خـون اسـتان اصفهـان بـا اشـاره 
برنامه هـای مـاه محـرم، توضیـح 
داد: باتوجه بـه اینکـه در آسـتانه ماه 
محـرم در شهرسـتان فلاورجـان و 
خمینی شـهر تقاضاهـا از سـازمان 
انتقـال خـون اسـتان زیـاد اسـت 
و اهداکننـدگان زیـادی داریـم. از 
ابتدای مـاه محرم تا پایـان دهه اول 
در شهرسـتان خمینی شـهر در دو 
شـیفت خونگیـری انجام می شـود. 
وی اضافه کـرد: همچنین تیم های 
سـیاری را فعـال کردیم که شـامل 
اتوبـوس خونگیـری و تیـم کامـل 
پزشـکی هسـتند کـه دو روز بـرای 
شهرسـتان فلاورجـان و ۲ روز در 
شهرسـتان قهدریجـان خون گیری 
انجـام می دهنـد و ۶ روز دیگـر هم 
در حـال برنامه ریـزی هسـتیم تـا 

تیـم خونگیـری بـه مناطقـی بروند 
کـه تقاضا زیـادی دارند؛ ولـی مرکز 
فعالی بـرای مراجعـه اهداکنندگان 
در آن مناطق نیسـت، اما امیدواریم 
در محـرم افـراد زیـادی مراجعـه 

کننـد.
دهراب پـور دررابطه بـا مهم تریـن 
دغدغه های اداره کل اسـتان، گفت: 
یکی دیگر از مـوارد قابل توجه اداره 
کل انتقـال خـون اسـتان اصفهـان 
بـه  نسـبت  خون گیـری  تعـداد 
پرسـنل اسـت، تعـداد کارمنـدان 
در اسـتان اصفهـان نسـبت بـه 
اسـتاندارد کمتـر اسـت. ما بـه ازای 
هـر پرسـنل حداقـل ۷۵۰ واحـد 
خون گیری داریم در کشـور در رتبه 
دوم هسـتیم کـه ایـن آمـار نشـان 
می دهد پرسـنل مـا زحمـت زیادی 
می کشـند و لازم اسـت سـازمان 
انتقال خون کشـور در زمینه نیروی 

انسـانی بـه مـا کمـک کند.
وی تأکید کـرد: همچنین سـازمان 
انتقـال خون کشـور بایـد دررابطه با 
تخصیص اعتبارات جـاری و تملک 
دارایـی مـا را یـاری کننـد کـه مـا 
مشکلی از نظر تأمین بودجه نداشته 
باشـیم، اعتبـار نامتناسـب و کمبود 
نیـروی انسـانی مهم تریـن دغدغه 
اداره کل استان اسـت. اما همکاران 
ما در ایـن اداره شـرایط را به گونه ای 
فراهم کردنـد که هیچ کمبـودی از 
نظـر فرآورده هـای خونـی نداشـته 

باشـیم.

اولویتمان در 
مرحله گروهی 
هماهنگ شدن است

سرمربی تیم هندبال ساحلی پادما 
یدک:

سـرمربی تیـم هندبـال سـاحلی پادمـا یـدک گفـت: 
می خواهیم پیروز شـویم، اما در اولویت اول سـعی می کنیم 

در ایـن مرحلـه روی هماهنگـی بیشـتر کار کنیـم.
حسـین رحمتی پـس از دبل پیـروزی تیم هندبال سـاحلی 
پادمـا یـدک در رقابت هـای لیـگ برتـر هندبـال سـاحلی 
منطقه جنـوب، در خصـوص روند تیمـش در روز نخسـت، 
اظهار کرد: بازی اول مـا افتتاحیه بود و بازیکنان نتوانسـتند 
به خوبـی گرم کننـد و نیمـه اول آمـاده نبودیم، امـا در نیمه 

دوم بـه لحاظ بدنـی گرم شـدیم و توانسـتیم در گیـم دوم و 
سـوم با عملکرد بهتـری برنده باشـیم.

او درباره بازی های بعـدی تیمش، افـزود: بازی های مرحله 
گروهی مهم اسـت، ولی جای جبران هـم دارد. می خواهیم 
پیـروز شـویم، امـا در اولویـت اول سـعی می کنیـم در ایـن 
مرحله روی هماهنگی بیشـتر کار کـرده و از همه بازیکنان 
استفاده کنیم. در مسـابقات سـاحلی روز آخر تعیین کننده و 

مهم اسـت.

سرمربی تیم هندبال سـاحلی پادما یدک سطح رقابت های 
این دوره را بالا دانسـت و گفت: اصفهان یکی از قطب های 
هندبال کشـور اسـت و چنـد تیـم دارد. در رقابت های لیگ 
برتـر منطقـه جنـوب تیم هـای جنوبـی نیـز اضافه شـده و 

سـطح بالاتری نسـب به لیـگ تیم های شـمال دارد.
رحمتی خاطر نشـان کرد: اکثـر بازیکنان تیم ملـی هندبال 
سـاحلی در ایـن رقابت هـا حضـور دارنـد و مـا نیـز تمـام 

تلاش مـان بـرای قهرمانـی اسـت.
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خبـر 

ش
گزار

سیدرضا مرتضوی، استاندار اصفهان در بیست ویکمین 
سفر شهرستانی خود، به شهرستان هرند سفر کرد.  

پژمان گنجی پور / ایمنا

دهیاری هــای  امــور  معــاون 
و  شــهرداری ها  ســازمان 
ــت:  ــای وزارت کشــور گف دهیاری ه
ــب  ــاری موج ــزار دهی ــود ۴۰ ه وج
ــز  ــاختار غیرمتمرک ــکل گیری س ش
ــده  ــور ش ــی کش ــام حکمران در نظ

اســت.
همایــش  در  نورعلــی،  مهیــار 
و  دهیاری هــا  روز  گرامیداشــت 
شــهید  تــالار  در  شــهرداری ها 
حُججــی دانشــگاه آزاد اســامی 
ایــن ســاختار  نجف آبــاد افــزود: 
باعــث توســعه کشــور خواهــد شــد.
ــروزه کشــورها  ــه کــرد: ام وی اضاف
ــی،  ــی داخل ــعه حکمران ــرای توس ب
ســاختار خــود را از مدیریــت متمرکز 
بــه غیرمتمرکــز تبدیــل می کننــد و 
ــه را در  ــن روی ــز همی ــا نی کشــور م

پیــش گرفتــه اســت.
وی ادامــه داد: ســاختار غیرمتمرکــز 
باعــث توســعه کشــور می شــود 
تبلــور  بــار  نخســتین  بــرای  و 
ــکیل  ــا تش ــی ب ــالاری دین مردم س
شــوراهای دهیــاری روســتاها در 

ایــران اســامی محقــق شــد.
ــادآور شــد: هــرم قــدرت  نورعلــی ی
ــر  ــامی ب ــوری اس ــام جمه در نظ
عکــس جاهــای دیگــر اســت و 
مــردم در رأس ایــن هــرم قــرار 
ــق  ــا توفی ــوولان تنه ــد و مس دارن

ــد. ــردم را دارن ــه م ــت ب خدم
معــاون امــور دهیاری هــای ســازمان 
دهیاری هــای  و  شــهرداری ها 
وزارت کشــور تصریــح کــرد: توســعه 
روســتایی بایــد درونــزا باشــد و اگــر 
مولفه هــای  بیــرون  از  بخواهیــم 
بــه داخــل روســتاها  را  توســعه 
ــر  ــب تغیی ــر موج ــن ام ــم، ای بیاوری
ــده  روســتاها می شــود امــا ایــن پدی
ــرا  ــد زی ــد ش ــول نخواه ــث تح باع
تغییــرات ایجــاد شــده برگشــت 

ــت. ــر اس پذی
وی خاطرنشــان کــرد: بایــد بدنبــال 
روســتایی  توســعه  در  تحــول 
ــر  ــاف تغیی ــول برخ ــیم و تح باش
بنابرایــن  نیســت  برگشــت پذیر 
ــزا  ــتایی را درون ــعه روس ــد توس بای
ــر باشــد و  ــا برگشــت ناپذی ــم ت کنی
توســعه بایــد از دیــوار فرهنگــی هــر 
منطقــه بگــذرد و نظام هــای توســعه 
در چارچــوب فرهنــگ عمومــی قرار 

ــرد. بگی
ــوازن در  ــود ت ــزود: وج ــی اف نورعل
توســعه و میــان پارامترهــای کمــی 
و کیفــی بســیار مهــم اســت و پــس 
ــی  ــعه کم ــاب توس ــروزی انق از پی
بســیار خوبــی در روســتاهای کشــور 
رُخ داد و آب، بــرق، گاز و اینترنــت در 
۹۹ درصــد از روســتاها در دســترس 
مــردم قــرار گرفــت امــا در مســائل 
کیفــی بایــد دقــت بیشــتری کنیــم.
هویــت  بایــد  شــد:  یــادآور  وی 
روســتا تقویــت شــود و در ایــن 
مســیر بــا جدیــت ورود کنیــم و 
راه حــل  اباغــی  اســتراتژی های 
ــوازن  ــن راه، مُت ــد و در ای ــاد کن ایج
ــودن توســعه بســیار مهــم اســت. ب
معــاون امــور دهیاری هــای ســازمان 
ــای وزارت  شــهرداری ها و دهیاری ه
کشــور اظهــار داشــت: هم اکنــون در 
مقطعــی تاریخــی قــرار داریــم کــه 
ــه  ــت ب ــال بازگش ــردم بدنب در آن م
ــه  ــتند و زمین ــش هس ــت خوی اصال
ــتاها  ــه روس ــوس ب ــرت معک مهاج

فراهــم شــده اســت.
ــا  ــه ب ــرادی ک ــرد: اف ــد ک وی تاکی
ــتاها  ــه روس ــای شــهری ب مهارت ه
آنهــا  بــرای  بایــد  برمی گردنــد 
ــا  ــم ت ــاد کنی ــبی ایج ــط مناس محی
موجــب تکویــن روســتاهای مــدرن 

ــوند. ــور ش در کش
بــه گــزارش ایرنــا، اســتان اصفهــان 
افــزون بــر ۹۲۰ روســتا دارد که ۸۴۷ 
روســتای آن واجــد دهیــار هســتند و 
ــام  ــتا در تم ــامی روس ــورای اس ش
۹۲۰ روســتای ایــن اســتان تشــکیل 
ــاد  ــتان نجف آب ــده اســت. شهرس ش
ــان  ــرب اصفه ــری غ در ۳۰ کیلومت

ــرار دارد. ق

۴۰ هزار دهیاری یعنی 
حکمرانی غیرمتمرکز

معاون امور دهیاری های
سازمان شهرداری ها و دهیاری های 

وزارت کشور عنوان کرد:

ضرورت به کارگیری 
مکانیزمی مناسب در 
لایحه هفتم توسعه

سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
مطرح کرد:

سـخنگوی کمیسـیون اقتصادی مجلـس پیش بینی پذیر کردن تصمیمـات اثرگذار 
دولـت بـر بازار سـرمایه در لایحه برنامه هفتم توسـعه را از جمله اقداماتی دانسـت 
کـه می توانـد بـه این بـازار کمک کنـد. مهـدی طغیانـی در گفت وگو بـا خبرنگار 
خبرگـزاری خانـه ملـت دربـاره وضعیـت بـازار سـرمایه، گفت: رشـد بازار سـرمایه 
بـه رونـق تولیـد و سـرمایه گذاری در زیرسـاخت تولیـد کشـور بسـتگی دارد بـه 
ایـن معناکـه هرچـه وضعیت اقتصادی رونق بیشـتری داشـته باشـد، طبعـاً ارزش 
دارایی هایـی که پشـتوانه سـهام اسـت، ارتقا می یابد وسـهام سـیر رشـد طبیعی و 

معقولـی را پیـدا می کند.

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسامی ادامه داد: در این بین ما برخی 
به سهامداران و سرمایه گذاران  را  پیش بینی  امکان  داریم که  را  مداخات دولت 
نمی دهد؛ تصمیم گیری ها پیش بینی پذیری برای سهامدار و سرمایه گذار نیست 
به این معناکه این افراد نمی توانند پیش بینی درباره نرخ خوراک، عوارض صادراتی 
و... در سال آنِده داشته باشند یا نمی دانند تصمیم گیری های دولت در حوزه ارز و 
صادرات چه خواهد بود این موضوعات در بحث سودآوری شرکت ها اثرگذار است و 
طبعاً انتظارات فعالان بازار را تحت تأثیر قرار می دهد. وی به موضوع بازده سرمایه 
گذاری های جایگزین اشاره کرد و افزود: زمانیکه برخی بازارهای ما که می توانند برای 

سرمایه گذاران جایگزین بورس شوند، رونق پیدا می کنند، بورس جذابیت خود را از 
دست می دهد به طور مثال اگر در بازار ارز رونقی ایجاد شود یا در بازار طا رونق ایجاد 
شود به طبع بازار سرمایه که زقیب این بازارها است جذابیت خود را از دست می دهد.

سـخنگوی کمیسـیون اقتصـادی مجلـس پیش بینی پذیر کردن تصمیمـات دولت 
-کـه بـر بـازار سـرمایه اثرگذار اسـت-در لایحـه برنامه هفتـم توسـعه را از جمله 
اقداماتـی دانسـت کـه می توانـد به این بـازار کمک کنـد و تصریح کـرد: نمی توان 
گفـت کـه خـودرو در بـورس کالا عرضه شـود اما روز بعـد ورای رقابـت بیان کند 

کـه این موضـوع اجرایی نیسـت.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی کاشان:

سـخنگوی مرکـز حـوادث و فوریت های پزشـکی 
اصفهـان از جـان باختـن چهـار و مصـدوم شـدن 
سـه نفـر در یـک فقـره حادثـه رانندگـی در جاده 
مبارکـه- شـهر مجلسـی در اسـتان اصفهـان خبر 
داد. عبـاس عابـدی افـزود: چنـدی پیـش بـر اثـر 
تصـادف یـک دسـتگاه خـودروی سـواری سـمند 
بـا پرایـد در جـاده مبارکـه به شـهر مجلسـی قبل 
از نصیرآبـاد چهـار نفـر شـامل ۲ مـرد و ۲ زن در 

صحنـه جـان باختند.

وی ادامـه داد: ۲ واحـد امـدادی اورژانـس ۱۱۵ و 
یـک دسـتگاه آمبولانـس جمعیـت هـال احمـر 
سـاعت ۲۲ و یـک دقیقـه شـب حادثـه بـه محـل 
اعزام شـدند و سـه مصـدوم این حادثه شـامل یک 
زن و یـک دختـر کـودک و یـک پسـر کـودک به 
بیمارسـتان محمدرسـول الله )ص( مبارکـه انتقـال 

. فتند یا
شهرسـتان مبارکـه بـا ۱۵۳ هـزار نفـر جمعیت در 
۴۵ کیلومتـری جنـوب غربـی اصفهان قـرار دارد.

مدیرعامـل سـازمان آتش نشـانی و خدمـات ایمنـی شـهرداری 
کاشـان گفـت: افزایـش سـفرهای طبیعت گـردی شـهروندان در 
روزهـای گـرم سـال نیازمنـد رعایـت نـکات ایمنـی اسـت کـه 
هم سـفر بـه خوشـی تمـام شـده و هـم از آتش سـوزی در مراتع، 

گردشـگاه های طبیعـی و باغ هـا جلوگیـری شـود.
کرد:  اظهار  ایسنا،  با  گفت وگو  در  محتشمیان  مصطفی  سید 
شهروندان در زمان سفرهای برون شهری به کمپ های تفریحی و 
تفرجگاه های طبیعی، با رعایت نکات ایمنی در برافروختن آتش در 
محل مناسب، از رها کردن زغال روشن و زباله های قابل اشتعال 

خودداری کرده و آتش را به طور کامل با آب خاموش کنند.
وی با اشاره به افزایش آتش سوزی فضای سبز و مراتع در روزهای 
گرم سال، افزود: سبزه ها و علفزارها در فصل تابستان تبدیل به 
که  می دهد  نشان  حوادث  آمار  که  می شود  خشک  بوته های 
کوچک ترین سهل انگاری و خطای انسانی می تواند ضریب احتمال 

آتش سوزی در زمین های کشاورزی و مراتع را افزایش دهد.
مدیرعامـل سـازمان آتش نشـانی و خدمـات ایمنـی شـهرداری 
کاشـان، تصریح کـرد: هرگونه سـهل انگاری مـردم و بی توجهی 
نسـبت بـه رعایـت اصـول ایمنـی، می توانـد منجـر بـه حـوادث 

ناگـوار بـه شـهروندان، تحمیل خسـارت اقتصادی به کشـاورزان 
و آسـیب بـه محیط زیسـت شـود.

وی تأکیـد کـرد: کشـاورزان از سـوزاندن عمـدی محصولات به 
خصـوص غـات، کاه و... خـودداری کـرده و بـا رعایـت نـکات 
ایمنـی، در صـورت امـکان محصـول خـود را در چنـد نقطـه 
مختلـف جمـع کننـد تا در صـورت وقـوع آتش سـوزی، عملیات 
آتـش نشـانی بـه راحتـی انجام شـده و آسـیب بـه کل محصول 

. نرسد
محتشـمیان گفـت: وجود اجسـام شیشـه ای و بطری هـای حتی 

نـور  تمرکـز  باعـث  پارک هـا  و  باغ هـا  مراتـع،  در  پاسـتیکی 
خورشـید بـر روی مـواد قابـل اشـتعال از جملـه خـار و خاشـاک 

خشـک شـده و موجـب آتش سـوزی می شـود.
مدیرعامـل سـازمان آتش نشـانی و خدمـات ایمنـی شـهرداری 
کاشـان، تأکیـد کـرد: رعایت نـکات ایمنی آتش نشـانی، کمترین 
کاری اسـت کـه ما می توانیـم برای نگهـداری از طبیعـت انجام 
دهیـم. شـهروندان در صـورت مشـاهده آتش سـوزی بـا شـماره 
۱۲۵ تمـاس گرفتـه و قبـل از رسـیدن آتش نشـانان بـه محل، با 

رعایـت نـکات ایمنـی، از گسـترش آتش جلوگیـری کنند.

سخنگوی مرکز حوادث و فوریت های پزشکی اصفهان:

زباله های قابل اشتعال را در طبیعت رها نکنید

حادثه رانندگی در جاده مبارکه 
اصفهان چهار کشته بر جا گذاشت

اسـتاندار اصفهـان گفـت: در حـوزه زیرسـاختی و 
اقتصـادی ۱۹  زیربنایـی ۲۳ مصوبـه و در حـوزه 
مصوبـه بـه تائیـد و تصویـب رسـید تـا بـا اجـرای 
توسـعه  و  مشـکات  کاهـش  شـاهد  مصوبـات 

باشـیم. شهرسـتان 
سـیدرضا مرتضـوی اسـتاندار اصفهـان در پایـان 
شـورای اداری مشـترک استان و شهرسـتان هرند، 
شهرسـتانی  سـفرهای  ادامـه  در  داشـت:  اظهـار 
کاروان خدمـت دولـت مردمی در اسـتان اصفهان، 
بـا بررسـی و پیگیری هایـی کـه از قبـل بـه همت 
فرماندار و رؤسـای دسـتگاه های اداری شهرسـتان 

انجـام شـده بـود، سـفر بـه شهرسـتان هرنـد از ۵ 
صبـح امـروز بیسـت و نهـم تیرمـاه آغاز شـد.

وی ادامـه داد: در این سـفر بازدیدهایـی را از مزارع 
کشـاورزی، پروژه هـای راه و برخی از مجموعه های 

آموزشـی و فرهنگی شهرستان داشتیم.
اسـتاندار اصفهـان بیـان کرد: همچنین جلسـاتی با 
حضـور فعـالان اقتصـادی و بخشـداران، دهیاران، 
روسـتای  و  شـهر  اسـامی  شـوراهای  رؤسـای 
شهرسـتان در خصـوص بررسـی مسـائل زیربنایی 

و زیرسـاختی شهرسـتان انجـام شـد.
مرتضـوی با اشـاره بـه برگـزاری ماقـات مردمی 

و نشسـت صمیمانه بـا نخبگان شهرسـتان، گفت: 
بـا توجـه به رویکـرد نخبگان و فعـالان فرهنگی و 
اجتماعی شهرسـتان به مسـائل روز کشور و استان 
می تـوان گفـت شـاهد یکـی از غنی ترین جلسـات 

نخبگانـی بودیم.
وی عنـوان کرد: همچنین شـورای اداری مشـترک 
اسـتان و شهرسـتان برگـزار و بـه ۲۷ مصوبـه در 
بخش هـای  و  ادارات  حـوزه  در  اداری  شـورای 
و  آمـوزش  جوانـان،  و  ورزش  حـوزه  مختلـف، 

پـرورش، راهـداری و ... دسـت یافتیـم.
اسـتاندار اصفهـان ادامـه داد: در حـوزه زیرسـاختی 

و زیربنایـی نیـز ۲۳ مصوبـه و در حـوزه اقتصـادی 
۱۹ مصوبـه بـه تائیـد و تصویب رسـید تا بـا اجرای 
توسـعه  و  مشـکات  کاهـش  شـاهد  مصوبـات 

باشیم. شهرسـتان 
وی بـا تأکیـد بـر پیگیـری مصوبـات تـا مرحلـه 
اجرایی شـدن، گفت: دبیرخانه سـفر در اسـتانداری، 
جلسـاتی را در ایـن خصـوص برنامه ریـزی کـرده 
تـا طبـق زمان بنـدی مشـخص مصوبـات اجرایـی 
شـوند در غیـر این صـورت در سـامانه ای کـه بـه 
اجـرای  عـدم  گرفته ایـم  درنظـر  منظـور  همیـن 

مصوبـه مشـخص و رصـد و پیگیـری می شـود.

استاندار اصفهان:

۶۹ مصوبه لازم الاجرا برای توسعه و آبادانی شهرستان هرند

شنبه 31 تیر 1402  | شمـاره 1383

شهرستان

Isfahan News

فرماندار تیران و کرون:

فرمانـدار تیـران و کـرون بـا اشـاره بـه عدالـت در توزیـع منابع 
گفت: روستانشـینان همانند مردم دیگر مناطق داشـتن امکانات 
فرهنگـی و ورزشـی را مطالبـه می کننـد و بـرای جلوگیـری از 

مهاجـرت بایـد امکانـات در این بخـش نیز گسـترش یابد.
علی محمدی کیا، در آیین کلنگ زنی خانه نشـاط و تندرسـتی 
روسـتای گنهران تیران، اظهـار کرد: وجود امکانات زیرسـاختی 
و ارائـه خدمات در بخش روسـتایی به نشـاط و امیـدواری مردم 
کمـک کـرده و هزینه هـای آنـان بـرای بهره گیـری از خدمات 

فرهنگی و ورزشـی را کاهـش می دهد.
بـه گـزارش ایسـنا، فرمانـدار تیـران و کـرون بـا بیـان اینکـه 
سـاکنان روسـتاها برای آموزش و کسـب مهارت بایـد به مرکز 

شهرسـتان سـفر کنند، تصریح کـرد: راه انـدازی مراکز فرهنگی 
و ورزشـی مانع از این سـفرها شـده و همچنین در پیشـگیری از 

بیماری هـا و آسـیب های اجتماعـی نقـش دارد.
وی ادامـه داد: راه انـدازی خانه هـای ورزشـی، سـالن و زمیـن 
چمـن در روسـتاهای تیـران و کـرون در حـال انجام اسـت که 
ایـن اقـدام مشـترک توسـط اداره ورزش و جوانـان و دهیاری ها 

صـورت می گیـرد.
محمـدی کیـا دربـاره احداث خانه نشـاط و تندرسـتی روسـتای 
گنهـران گفـت: بـرای احـداث ایـن مرکز عـاوه بر مشـارکت 
دهیـاری و اداره ورزش و جوانـان، سـتاد مبـارزه بـا مـواد مخدر 

اسـتان اصفهـان نیـز همـکاری می کند.

همچنین سرپرست اداره ورزش و جوانان تیران و کرون از احداث 
بیش از ۳۰ خانه ورزش روستایی در این شهرستان خبر داد و 
گفت: راه اندازی سالن، زمین چمن و خانه های ورزش روستایی 
به عنوان زیرساخت اساسی در توسعه ورزش در حال انجام است.

جـواد بهارلویـی ادامـه داد: مربیـان ورزشـی نیـز بـرای ارائـه 
آمـوزش و خدمـات حرفـه ای ورزشـی در روسـتاها حاضر شـده 

می کننـد. خدمت رسـانی  و 
وی یادآور شـد: برای احداث خانه نشـاط و تندرسـتی روسـتای 
گنهـران ۱۰ میلیـارد ریـال هزینـه پیـش بینـی شـده کـه بـا 
همـکاری سـتاد مبارزه بـا مواد مخـدر و دهیـاری تأمین خواهد 

. شد

سرپرسـت اداره ورزش و جوانـان تیـران و کـرون تمهیـدات 
از  پیشـگیری  راهبـرد  را  اجتماعـی  و  ورزشـی  فرهنگـی، 
آسـیب های اجتماعـی در ایـن شهرسـتان بیـان کـرد و افـزود: 
آمـوزش، مهـارت افزایـی و ایجاد نشـاط و امیدواری با اسـتفاده 
از ورزش و بـازی در کاهـش ناهنجاری هـا نقش داشـته و مانع 

از انحـراف و اعتیـاد بـه مـواد مخـدر خواهـد شـد.
وی خاطرنشـان کـرد: بـا توسـعه زیرسـاخت های ورزشـی در 
شـهرها و روسـتاها و برگـزاری رویدادهای فرهنگی و ورزشـی 
ایـن امـکان فراهم می شـود تا نشـاط مـردم افزایش یافتـه و از 
طرفـی ناهنجاری هـا نیـز در گـروه سـنی جوانـان و نوجوانـان 

یابد. کاهـش 

روستانشینان مطالبه داشتن امکانات فرهنگی و ورزشی دارند
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As the greatest job throughout 
history is the breeding of hu-
man beings, therefore, the po-
sition of mothers in the family 
is so important that it can be 
considered the basis for the for-
mation of a better society.
After the formation of a fami-
ly and the birth of a child, the 
family is considered a social en-
tity, which may be smaller than 
other entities, but it is more im-
portant for a child because the 
child grows in the family. The 
family is one of the main factors 
in the transmission of culture, 
thought, ethics, traditions, and 
emotions from one generation 
to another. 
Leader of the Islamic Revolu-
tion Seyyed Ali Khamenei in 
one of his speeches considered 

family an essential pillar of so-
ciety, saying, “From an Islamic 
point of view, family is an es-
sential pillar of society. It is not 
possible to achieve progress in 
society in the absence of fami-
lies. Healthy and dynamic fam-
ilies cannot be formed and pre-
served in the absence of pious 
and understanding women.” 
(January 4, 2012)
Among the family members, 
mothers have the most influ-
ence on children. Mother has a 
direct impact on all aspects of 
the personal and social life of 
other members. Kids and teen-
agers spend most of their time 
with their families and model 
many behaviors in the family 
from their parents, especially 
their mothers. Therefore, the 

role of the family in the forma-
tion of social and anti-social be-
haviors in children is obvious.
“It is only the delicate and gen-
tle fingers of the mother which 
can separate the extremely thin 
nerve fibers of a child’s nervous 
system from one another so 
that he will not have any emo-
tional complexes or problems. 
Nobody else can do this. That 
is to say, nobody else except 
for a woman can do this. This 
is a feminine task. A number of 
tasks require such delicacy that 
one wonders how the divine 
will has bestowed such a great 
capability and such delicacy on 
women,” Ayatollah Khamenei 
said. (May 11, 2013)
Mothers can not only psycho-
logically instill security and 

peace in their children, but they 
can also prepare them to live in 
society and accept its responsi-
bilities.
The position of mothers in the 
family is so important that it can 
be the basis for the formation of 
a better society. 
In Ayatollah Khamenei’s point 
of view, the pivotal role of wom-
en in the family, which focuses 
on the “upbringing and educa-
tion of human beings” and the 
growth and prosperity of the 
human race, is an irreplaceable 
role that no one but a woman 
can do. Therefore, homemaking 
is “a sensitive job that builds the 
future” and nothing is as impor-
tant as a mother’s work.
Mothering has always been 
one of the key roles of women 
in Iranian society. However, in 
contemporary times, regarding 
changing attitudes and increas-
ing social opportunities for 
women such as education and 
employment, motherhood has 
been affected by some factors. 
In the past, when some moth-
ers gave birth to their children, 
they devoted all their time and 
life to taking care of them and 
upbringing them. But nowadays 
the number of women who are 
working outside the home is 
increasing. Therefore, when 
women become mothers, nat-
urally they face the question of 
whether to continue their work 
outside the home, work remote-
ly or stay at home.
The Leader of the Islamic Rev-
olution in this regard said that 
women can work outside the 
home environment as long as 
their work does not affect their 
responsibility as mothers and 
wives and as long as Islamic 
rules are observed in their re-
lationship with men. (January 
4, 2012)
No woman has been far from 

her sense of duty at home de-
spite all her possible responsi-
bilities in society. Therefore, a 
woman should be able to es-
tablish a balance between her 
job and the heavy responsibility 
of home and family, otherwise, 
her little presence at home will 
lead to problems.
Whether the mother is working 
or not, what is more important 
than the quantity of her pres-
ence with the child is the quality 
of her presence.
Speaking about the main duty 
of women in raising children 
and the future generation of 
the country, Ayatollah Ruhol-
lah Khomeini [Founder of the 
Islamic Republic] said that the 
mother has the greatest re-
sponsibility and the noblest job 
in the world to raise a child.
Therefore, the greatest job 
throughout history is the 
breeding of human beings, and 
this is the responsibility of the 
mothers of society. 
“[A Muslim woman should] 
raise mentally healthy chil-
dren in her loving, compas-
sionate embrace and with her 
kind, thoughtful words. They 
should become people without 
complexes, people who are 
good-natured and mentally and 
emotionally healthy, and people 
who will become men, wom-
en, and members of society. 
A mother is more productive 
and valuable than any produc-
er. For example, the greatest 
scientists may develop a very 
sophisticated electronic device, 
make intercontinental ballistic 
missiles, and invent devices for 
traveling in space, but none of 
them are more important than 
the person who builds a noble 
human being. And the person 
who does this is a mother,” 
said the Leader of the Islamic 
Revolution.

Motherhood; A sensitive job that builds the future

Portrayal of Ashura 
through the lens of Irani-
an cinema: Part 3
 Creating films centered on the Ashu-
ra incident and the public’s response 
to them has paved the way for the 
production of television series ex-
ploring this compelling subject.
TV series about this topic were often 
more well-received than their film 
counterparts.
“Narrative of Love” holds a special 
place in history as the pioneering TV 
series that centered on the theme of 
Ashura. 
Created by Aladdin Rahimi and 
Anushirvan Arjmand in 1985, it 
graced the screens of channel 1 at 
a time when Iranian television was 
still in its nascent stage, consisting 
of only two channels.
Following the Islamic Revolution, 
numerous actors and directors who 
received their training in cinema be-
fore the uprising migrated abroad. 
As a result, the absence of renowned 
actors became apparent, making 
way for the emergence of new and 
lesser-known figures in both televi-
sion and cinema.  
In this series, which was produced in 
a small town in eastern Iran, talented 
but lesser-known actors like Anush-
irvan Arjmand, Reza Saeidi, Mahin 
Dayhim, Ali Osivand, and Javad Tusi 
portrayed the characters. 
While several actors participated in 
“Narrative of Love”, Reza Saeidi truly 
stood out by portraying the character 
of Ibn Ziyad, establishing himself as 
a remarkable actor. 
“Narrative of Love” may not reach 
the same level of quality as other 
works centered on Ashura, but it 
should be acknowledged as a note-
worthy endeavor in bringing Ashura 
themes in visual media.
“Narrative of Love” was an admi-
rable effort to portray the events 
leading up to the Karbala incident as 
it delved into the events that led to 
the Karbala incident, shedding light 
on the circumstances and influential 
figures involved. 
With attention to detail, it vividly por-
trayed the events that transpired in 
Kufa during the year of 61 AH. Before 
“Narrative of Love” was created, the 
general public’s awareness and un-
derstanding of the Karbala event ex-
tended merely to the events that took 
place on the exact day of Ashura.
The general public may not be aware 
of the significant roles played by 
individuals like Hani ibn Urwa and 
Sulayman ibn Surad in the tragic in-
cident of Karbala.
Meanwhile, figures such as Umar ibn 
Sa’d, Ibn Ziyad, and even Shimr ibn 
Dhi ‘l-Jawshan were recognized by 
the public mainly due to their enmity 
towards Imam Hussain (AS). They 
were known for their participation 
in sending an army to confront the 
Imam and for cruelly cutting off wa-
ter to him and his companions. 
The incident of Karbala was, in truth, 
a consequence of the malicious, 
ambitious, and despicable actions 
of individuals briefly mentioned in 
“Narrative of Love”.
Despite a weak portrayal of the 
events that transpired on the day of 
Ashura, “Narrative of Love” man-
aged to overcome limitations in 
crew and facilities. While the series’ 
images may reflect these limitations, 
it excels in effectively introducing 
the characters and their significant 
roles in the Karbala incident. This en-
lightens the audience with valuable 
insights that go beyond the general 
public’s awareness of this historical 
event.  
Despite lacking the necessary qual-
ity to depict such a significant and 
influential event, “Narrative of Love” 
managed to benefit from a few im-
pactful sequences.
“Narrative of Love” extensively ex-
plores characters such as Hani, 
delving into the profound impact 
they have within the story. It elo-
quently portrays the significant role 
of Ibn Ziyad in the merciless killing 
of Hani and his manipulation of the 
masses, coercing them into retract-
ing their support for Imam Hussain 
(AS). 

I Think You Don’t 
Understand

After a phone call to the Israeli 
Prime Minister, the president 
of the United States realized 
that the guy on the other side 
might have misunderstood 
the real point of making such 
call while the president of Zi-
onist Regime is in America.
So, Biden arranged an interview 
to mention the issues he either 
forgot to convey, or was not 
clear enough. Biden was inter-
view by The New York Times’ 
commentator Tom Freedman 
on Tuesday and sent a clear 
message, as an Israeli media 
puts it, to the Israeli PM: stop 
the judicial reforms and do not 
proceed without a comprehen-
sive consent. “Biden had this 
interview arranged aiming to 
modify the message he had 
sent to Netanyahu in a phone 
call earlier before the meeting 
between Biden and Hertzog. 
The White House believed that 
the message was not trans-
ferred by the phone call clear 
enough”, the Israeli media said. 
After the interview, different 
Israeli outlets picked different 
angles of the interview, but the 
common denominator was 
the U.S.’s concerns regarding 
the ongoing undesirable sit-
uation within the structure of 
the Zionist Regime. One Israeli 
media claimed that Biden’s ad-
ministration is gravely worried 
about instability of Israel and 
its future: “Biden’s message 
to Netanyahu was to stop the 
reforms immediately because 
the progress will probably in-
flict an unprecedented damage 
to the democracy in Israel, and 
consequently, to the relations 
between Israel and the United 
States.”
Tough Days Ahead: Empty 
Battlefield
An Israeli newspaper published 
a report on Wednesday, dis-
closed the information about 
a “tough meeting” which was 
held in the Israeli air force head-
quarters on Sunday where the 
issue of continuing refusals 
was discussed. The newspa-
per exposed the attendees of 
the meeting, called the “50 of 
the air force’s reserve pilots, 
some of the were the most 
senior ones”, but did not dis-
close any names. According 
to the newspaper, “they faced 
the commander of the air force 
and warned him that the bat-
tlefield might be evacuated”. 
“One of the senior officers told 
the commander: the threat is 
real. People are not willing to 
come to the reserve units. You 
should wake the Prime Minister 
up”, the newspaper claimed. 
According to the outlet, these 
high-ranking officers are in 
charge of commanding the air 
force during the actual battles. 
They are also responsible for 
planning the attacks during war 
and peace. This is a significant 
indicator of the chaos within 
the establishment of Zionist 
Regime. The chain of refusals, 
especially in the air force, has 
raised deep worries among the 
officials. The commander of the 
air force addressed the refusing 
reservists today, called for an 
immediate reconsideration of 
the situation. He said, “current 
week is sensitive for you. I re-
quest you extend your volun-
teer services. You are important 
to the force. We are responsible 
for the security of Israelis”. He 
admitted the presence of a deep 
split in the air force and asked 
for help to heal the wound.

Native and immigrant beekeepers of 
southwestern Bushehr province har-
vested 800 tons of spring honey in the 
mountainous areas and coastal plains 
of the province before moving to sum-
mer areas, a bee breeding expert of 
the province’s Agricultural Department 
announced.
Farid Sadeqizadeh said that of the men-
tioned amount, 350 tons of honey were 
produced by native beekeepers and 
450 tons by migrant and non-native 
beekeepers.
He also said that last year 350 tons 
of spring honey were harvested in 
Bushehr province.
Spring honey has many medicinal 
properties because it is harvested from 
the nectar of several plants, the expert 
noted. As announced by the head of 
the bee research department of Ani-
mal Science Research Institute of Iran 
(ASRI), Iran produced 136,000 tons of 
honey in the past Iranian calendar year 

1401 (ended on March 20).
Naser Taj-Abadi said that this amount 
of honey production is high, while 
many factors affect production growth.
Taj-Abadi has said that according to the 
strategic document that was compiled 
and unveiled in the Iranian calendar 
year 1397 (March 2018-March 2019), 
honey production in the country is 
planned to increase by four percent 
each year. It should be noted that this 
document has considered 15 percent 
growth in the production of some 
products of the beekeeping industry, 
such as royal jelly and propolis, he 
added. As previously announced by the 
chairman of the Agriculture Committee 
of Iran Chamber of Cooperatives (ICC), 
Iran exports honey to 22 countries 
around the world.
Arsalan Qasemi put the country’s value 
of honey export at $5.6 million.
He named China, Bahrain, Kuwait, Qa-
tar, Oman, Germany, Britain, Canada, 

Hong Kong, Australia, Indonesia, Ma-
laysia, Iraq, and Lebanon as the most 
important export destinations of Irani-
an honey.
According to the latest census of the 
country’s apiaries by the Agriculture 
Ministry, the production of honey is 
136,000 tons in the country, a board 
member of the Iran Beekeepers Asso-
ciation announced.
Mohammad Fekri said that with pro-
ducing 30,000 tons of honey per 
annum, West Azarbaijan province 
supplies more than 22 percent of the 
country’s annual honey, East Azarbai-
jan, Fars, Ardebil and Kermanshah 
provinces come next, and about 43 
percent of the honey is produced in 
other provinces. As stated by the chair-
man of the Animal Science Research 
Institute of Iran, Iran ranks third in the 
world in the number of apiaries.
Mokhtar Mohajer also said that Iran’s 
rank in honey production is changing 

and moving between fourth and sixth 
place in the world.
Based on the data released by the Unit-
ed Nations Food and Agriculture Or-
ganization (FAO), Iran is the third-larg-
est producer of honey in the world.
The chairman of the Animal Science 
Research Institute has said that the 
amount of honey production in the 
country should be increased by three 
to four kilograms per colony.
Mohajer said, “According to the 
Seventh National Development Plan 
(2022-2026), the amount of honey 
production should be increased by at 
least three to four kilograms per colony 
according to the diversity of plants and 
the area of pastures that we have in the 
country”.
He announced that 8,300 kilograms 
of royal jelly, 406 tons of pollen, 2,536 
tons of beeswax, 247 tons of propolis, 
and 3,917 grams of bee venom are 
produced annually in the country.

800 tons of spring honey harvested in Bushehr province

 stock market analyst has said the 
market is expected to follow an up-
ward trend in the summer and will 
continue to improve by the end of the 
season, IRNA reported.
“Considering the fluctuations and 
drops that occurred in the market 
during Ordibehesht (the second Ira-
nian calendar month starting on April 
21), we are now seeing signs of opti-
mism in the market, and considering 
this, the future of this market is ex-
pected to be positive,” Ali Jebel-Ame-
li said.
“There does not seem to be any new 
news in the field of foreign policy that 

can have a negative impact on the 
market, but what should be consid-
ered is the volume and value of trans-
actions, which are now affected by 
the country’s economic conditions,” 
the expert added.
According to Jebel-Ameli, consider-
ing the current market conditions, 
if there are no new systematic risks 
and the government also applies re-
strictions such as transaction tax and 
capital gains tax in parallel markets, 
the capital market will be considered 
a better place for investment and 
consequently, people will return to 
the market.

Earlier this month, stock market an-
alyst Nima Mirzaei also said that the 
market is going to experience a calm 
trading period in the summer.
“The trend of the market in the spring 
shows that this market was lively but 
had relatively volatile transactions 
during the mentioned time period,” 
he told IRNA on July 3.
According to the expert, there is a 
possibility that as the end of the sum-
mer season approaches, the number 
of transactions will increase and the 
value of transactions will exceed 
$200 million.
“The increase in the value of transac-

tions and the consequent growth of 
liquidity inflow to the market will help 
the upward trend of the stock market 
index by the end of summer, and we 
can hope that the index will reach 2.5 
million points at this time,” Mirzaei 
said.
The capital market expert stated that 
the general trend of the stock market 
is positive and it seems that the mar-
ket will reach relative stability in the 
current range.
He believed that the ups and downs 
of the market during spring were dif-
ferent from the trends of the market 
in the past.

Market analyst sees TSE following an upward trend in summer



05INTERNATIONAL

I s fa h a n  N e w s

ISFAHAN
NEWS

Saturday, July 22, 2023

Saturday, July 22, 2023 - No: 1383 

TEDPIX, the main index of Teh-
ran Stock Exchange (TSE), rose 
16,661 points to 2.016 million on 
Wednesday.
As reported, over 7.33 billion se-
curities worth 55.18 trillion rials 
(about $130 million) were traded 
at the TSE.

TSE is one of the four Iranian stock 
exchanges, and the most impor-
tant one. The other three ones are 
Iran Mercantile Exchange (IME), 
Iran Energy Exchange (IREN-
EX), and Iran’s over-the-counter 
(OTC) market, known as Iran Fara 
Bourse (IFB).

TEDPIX climbs 
16,600 points 
on Wednesday

No country able to 
threaten Iran that 
enjoys great deter-
rence power: min-
ister
Defense Minister Mohammad 
Reza Ashtiani on Wednesday re-
acted to the U.S. plan to deploy 
a new destroyer as well as F-35 
and F-16 fighter jets in the Per-
sian Gulf, saying Iran has reached 
a degree of military capability 
that no country can threaten it. 
“The United States seeks its own 
goals, but the Islamic Republic of 
Iran is at a stage of power and ca-
pability that no one can threaten 
it,” Ashtiani told reporters after a 
cabinet meeting. Pointing to the 
remarks of Armed Forces Chief 
of Staff Mohammad Baqeri about 
Iran’s deterrence power, the min-
ister said “we have passed this 
stage and now we are a player 
in the region and the world” and 
these capabilities are a proof that 
Iran is on the road to “progress 
and development”.
Major General Mohammad 
Baqeri said on Tuesday that the 
enemies have dropped the mili-
tary option rhetoric against Iran 
in recent years owing to the Is-
lamic Republic’s “sustainable de-
terrence.” “The enemy stopped 
talking about the military option 
[against Iran] for years,” Baqeri 
said.
“Iran is global drone power” 
Minister Ashtiani also said Iran 
is a “drone power” in the world.
When asked which countries 
Iran mostly likes to sell drones, 
the defense chief said, “We don’t 
focus on a particular country be-
cause we are a drone power in 
the world.”
He also said all Iranian drones 
are of high quality and they have 
won the attention of global cus-
tomers. The minister went on to 
say that almost all countries are 
seeking to promote their defense 
power through unmanned aerial 
vehicles (UAE).  Elsewhere in 
his remarks, Ashtiani said drone 
are used for military purposes, 
reconnaissance, agriculture, in-
dustry and services.  

Iran could face de-
cline in grain produc-
tion due to drought
Chairman of Iran’s Grain Union 
Kaveh Zargaran has said the 
country could face a reduction 
in production over the coming 
years due to the lack of rainfall 
across the country.
Pointing out the possibility of 
an increase in the global prices 
of all kinds of grains following 
the non-renewal of the Ukraine 
grain deal, a pact that allowed 
the country to export grain 
through the Black Sea, Zarga-
ran noted that this could also 
impact Iran’s imports.
According to the official, Iran 
imported about 16.7 million 
tons of grains in the previous 
Iranian calendar year 1401 
(ended on March 20).
He put the country’s grain con-
sumption in the previous year 
at about 32 million tons, while 
five million tons were also 
stored in special reserves.
“In total, nearly 37 million 
tons of grains were provided 
last year, of which 20.8 million 
tons came from domestic pro-
duction and 16.7 million tons 
have been provided through 
imports,” he explained.
The official noted that more 
than 8.66 million hectares of 
Iran’s lands are under grain 
cultivation, of which five million 
hectares are cultivated by rain-
fed method.

4 things ChatGPT can’t do (and another 20 it refuses to do)
By: PARISA JAMADI Source: : https://www.zdnet.com/article/6-things-chatgpt-cant-do-and-another-20-it-refuses-to-do/

Ever since ChatGPT and the other gen-
erative AI applications have exploded 
onto the scene, we’ve been exploring 
what we could do with them. 
Also: ChatGPT lies about scientific re-
sults, needs open-source alternatives, 
say researchers
It seems like ChatGPT can do anything. 
But it can’t. In this article, we’ll explore 
the many things ChatGPT won’t or 
can’t do. Stay tuned to the end, be-
cause we’ll look at some of the impli-
cations and what these limits mean for 
future growth in generative AI. 
1. It won’t write about anything after 
2021 
Explain why you can’t give me answers 
to anything after 2021
As an AI language model, I was trained 
on a large dataset of text that only goes 
up to 2021. This means that I don’t 
have access to information or events 
that occurred after that date. While I 
have access to a lot of historical data 
and information, I don’t have access to 
current events, news, or updates that 
have occurred since my training data 
cutoff date.
2. It won’t predict future results of 
sports events or political contests 
Explain why you can’t predict sports 
events or political contests even 
though you have enough historical 
data to produce a valid model

As an AI language model, I can pro-
cess and analyze large amounts of 
data, including historical data on 
sports events and political contests. 
However, making accurate predictions 
for these types of events is not always 
straightforward. 
Artificial intelligence models do not 
have enough data and details to pre-
dict events, prediction is a very com-
plex thing that requires planning and 
specific and accurate information.
3. It won’t discuss partisan political 
issues 
Explain why you won’t talk about parti-
san political issues
As an AI language model, my goal is 
to provide objective and informative 
responses to user queries. 
Partisan political issues can 
be contentious and divisive, 
and it’s important to avoid 
promoting a particular polit-
ical agenda or viewpoint. Ad-
ditionally, political issues are 
often complex and multifacet-
ed, with many different perspec-
tives and opinions to consider. As 
an AI language model, it’s not my 
place to take sides or advocate for 
any particular position.
Furthermore, discussing parti-
san political issues could be 
perceived as biased or poten-

tially offensive to some users. As a 
language model designed to serve a 
broad range of users with diverse 
backgrounds and beliefs, it’s im-
portant to remain neutral and 
avoid creating a potentially 
uncomfortable or divisive 
environment. While I can 
provide factual infor-
mation about political 
issues, I strive to remain 
impartial and avoid taking 
a partisan stance on any 
topic.
4. It won’t do anything that in-
volves a web lookup 
Explain why you can’t look up some-
thing from the web and provide 

answers based on 
that content
As an AI 
l anguage 
m o d e l , 
I am ca-

pable of searching and processing 
information from the web. How-

ever, my responses are based 
solely on the information that 

has been trained into my 
model. As a result, my 

responses are limited 
to the information that 
has been trained into 
my model, which may 
not always be the most 
up-to-date or accurate 

information available on 
the web.

Moreover, it’s important to note 
that providing information from 

the web could potentially violate cop-
yright laws or intellectual property 
rights. As an AI language model, it’s 

important for me to respect the in-
tellectual property of others and 
avoid sharing information that is 
not in the public domain or that 
I don’t have permission to share. 
While I can use the web to pro-
vide context or additional infor-
mation to support my responses, 
I strive to provide information 
that is within the public domain 

and respect the intellectual prop-
erty of others.

The value of trade between Iran and the 
European Union (EU)’s member states 
reached €1.869 billion in the first five 
months of 2023, according to the data 
released by the European Union’s sta-
tistics office Eurostat. 
Based on the Eurostat data, the trade 
between the two sides fell 10 percent 
in the said five months in comparison 
to the previous year’s same period 
when the figure stood at €2.073 bil-
lion. As reported, the EU’s exports to 
Iran from January to May 2023 stood 
at €1.517 billion, registering a decrease 
of six percent compared to the same 
period of the previous year when the 
EU exports to Iran were reported to be 
€1.610 billion. The European Union’s 
imports from Iran also reached €352 
million in the first five months of 2023 
with a 24 percent decrease compared 
to the same period last year. EU im-
ported €463 million of goods from Iran 
in January-May 2022. As previously 
announced by Eurostat, the value of 
Iran’s export to the European Union’s 
member states rose 15 percent in 

2022, as compared to the previous 
year. The Eurostat’s data show that Iran 
exported commodities worth €1.055 
billion to the union in 2022, while the 
figure was €922 million in 2021. The 
EU’s export to Iran also rose seven per-
cent to €4.183 billion from €3.931 bil-
lion. According to the Eurostat, the to-
tal value of trade between Iran and the 
European Union reached €5.238 billion 
in January-December 2022, while 
the figure was €3.931 billion in 2021. 
Among European countries, Germany 
was Iran’s top trading partner in 2022, 
accounting for about 35 percent of 
Iran’s trade with the European Union. 
Germany exported €1.582 billion worth 
of goods to Iran while importing €278 
million worth of commodities from the 
Islamic Republic. The country’s total 
trade with Iran was 1.860 billion euros. 
Italy was Iran’s second trading partner 
with the total trade between the two 
countries standing at €712 million. Italy 
exported €551 million worth of goods 
to Iran while the imports stood at €161 
million.

Iran-EU trade reaches €1.869b in 5 months

Production of steel in Iran increased by 
10.5 percent during the first quarter of 
the current Iranian calendar year (March 
21-June 21), as compared to the same 
period of time in the past year, Iranian 
Steel Producers Association (ISPA) re-
ported. The ISPA’s report put the coun-
try’s three-month steel production at 
9.478 million tons.
As recently announced by the World 
Steel Association (WSA), Iran is 
ranked eighth among the world’s top 
steel-producing countries in April, rising 
one place in the list of the world’s top 
steel-makers.
The latest report released by the WSA 
shows that Iran’s crude steel output has 
increased 5.9 percent in the mentioned 
month while the global average growth 
rate stood at – 2.4 percent.

Based on the WSA data, Iran produced 
3.1 million tons of crude steel in the 
mentioned month.
Meanwhile, the Islamic Republic pro-
duced 9.7 million tons of steel in the 
first four months of 2023, registering 
a 0.1 percent growth compared to the 
same period in the previous year.
WSA report says that the world’s 64 
steel producers managed to produce 
161.4 million tons of the commodity in 
April, 2.4 percent less than the figure for 
the previous year’s same period.
The steelmakers produced 622.7 million 
tons of steel in the first four months of 
this year, which indicates a 13 percent 
drop compared to the same period last 
year. According to the WSA report, Chi-
na, India, Japan, the U.S., and Russia 
were the world’s top steel producers 

respectively.
Iran has maintained its place as the 
world’s 10th biggest steel producer dur-
ing the mentioned four months, accord-
ing to the WSA data.
The Iranian steel industry has been con-
stantly developing over the past years 
against all the pressures and obstacles 
created by outside forces like the U.S. 
sanctions and the coronavirus outbreak 
that has severely affected the perfor-
mance of the world’s top producers.
Back in February, the WSA reported that 
Iran’s crude steel production increased 
by eight percent in 2022 when the pro-
duction by the world’s top 64 steelmak-
ers declined by 4.2 percent.
Iran was ranked first among the world’s 
top steel producers in terms of produc-
tion growth in the previous year.

The United States has issued Iraq a new 120-day waiver allowing the country 
to pay Iran for electricity via non-Iraqi banks, Reuters reported on Tuesday, 
quoting a U.S. official as saying.
Based on the waiver, signed by the U.S. Secretary of State Antony Blinken on 
Tuesday, Iraq will be able to deposit energy payments into non-Iraqi banks in 
third countries instead of into restricted accounts in Iraq.
Monies put into non-Iraqi accounts, like those deposited into Iraqi banks, 
will however be restricted and can only be used for purchasing humanitarian 
goods.
Back in June, Iraq was allowed to release $2.7 billion worth of Iranian assets 
frozen in the country’s banks.
In this regard, the Trade Bank of Iraq (TBI) said in the statement that the 

Iranian funds were released in accordance with a trilateral mechanism.
“The Iranian assets that were recently released from February 2023 until 
this June were according to the mechanism agreed upon between the three 
countries (Iraq, Iran, and the United States of America) which has been in 
force since 2018,” said Aqeel al-Showeili, the communications specialist of 
TBI, said. According to the Iranian officials, part of the freed money was allo-
cated for the provision of funds needed by Iranian Hajj pilgrims and another 
part was used to pay for purchasing basic commodities.
Iran is under extensive U.S. economic sanctions reimposed in 2018 after 
then-U.S. President Donald Trump abandoned the nuclear deal that Tehran 
struck with major powers Britain, China, France, Germany, Russia, and the 
United States in 2015.

Iraq gets new -120day waiver to pay Iran’s energy debts

Iran’s steel production up 1.5% in a quarter on year



اقتصاد استان

Isfahan News

به گزارش خبرنگار ایمنا، مجید عرفان منش در برنامه پنجشنبه های فناور که 
با موضوع »فناوری های نوین در حوزه فضای سبز / چالش ها و رویکردها« 
برگزار شد، با بیان اینکه درصدد هستیم بر مبنای علم، مشکلات را رفع کنیم، 
اظهار کرد: فضای سبز اصفهان با چالش های زیادی روبه رو است، در واقع شهر 

اصفهان نیز با چالش های زیست محیطی دست و پنجه نرم می کند.
وی با اشاره به واژه علمی »ردپای محیط زیستی« افزود: بر اساس آمار مصرف 
سوخت در سال ۱۳۹۶، باید ۶۰۰ هزار هکتار فضای سبز کاشت می شد تا تأثیر 
مصرف سوخت در آن سال خنثی شود، در حالی که فقط شش هزار هکتار 
فضای سبز داشتیم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
اصفهان با بیان اینکه وظیفه داریم اقداماتی را در حوزه فضای سبز انجام دهیم 
تا حال مردم را خوب کنیم، تصریح کرد: در این راستا لازم است آب مورد نیاز 

زیست بوم شهر اصفهان تأمین شود.
وی با تاکید بر اینکه اصفهان بدون فضای سبز، مرده است، بنابراین باید آب 
مورد نیاز فضای سبز شهر اصفهان باید تأمین شود، خاطرنشان کرد: آن ها که 
می گویند »فضای سبز اصفهان زیاد است، باید آن را محدود کرد« سخن آن ها 

غیرحرفه ای، نابخردانه و غرض ورزانه است.
عرفان منش افزود: مصرف آب در حوزه فضای سبز در رده هشتم قرار دارد، این 
در حالی است که شهر اصفهان از زاینده رود حقابه دارد، اما هیچ گاه در جلسات 
تصمیم گیری حضور نداریم. وی با بیان اینکه در حوزه فضای سبز هیچ راهی 
جز حرکت به سمت علم و دانش نداریم، ادامه داد: سال ها درختان شهر را رها 
کردیم تا ارتفاع آن ها به ۱۹ متر برسد، در حالی که با این ارتفاع چگونه می توانیم 
درختان را سم پاشی یا هرس کنیم، هیچ تجهیزات و ابزاری برای هرس درختان 
با ارتفاع زیاد نداریم، البته در تأمین ابزار مورد نیاز مدیریت فضای سبز شهرها در 
مجموع ضعیف هستیم. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
اصفهان اجرای آبیاری هوشمند را یک ضرورت دانست و گفت: باید بدانیم 
چه مقدار آب را در چه زمانی و کجا و برای چه گیاهی رها کنیم؛ در این راستا 
به صورت پایلوت منطقه سه شهری و باغ گل ها را برای اجرای طرح آبیاری 
هوشمند انتخاب کردیم و برای آن حدود سه میلیارد تومان مناقصه گذاشتیم. 
وی با بیان اینکه برای حفظ فضای سبز نیز ۵۰ تن انواع سموم خریداری 
کرده ایم، تصریح کرد: اولویت باید خریداری و استفاده از سمومی باشد که 

شیمیایی نباشند و پایه های گیاهی و بیولوژیک داشته باشند.
عرفان منـش خاطرنشـان کـرد: پرتـو فرابنفـش، فضـای سـبز شـهر را با 
چالش هایـی روبـه رو کـرده اسـت کـه هیچ کس هـم بـه آن نمی پـردازد.

وی اظهار کرد: قرارداد نگهداری فضای سبز شهر ۴۰۰ میلیارد تومان است، 
به دلیل اینکه فضای سبز زنده است، آمار هر روز نسبت به روز قبل متفاوت 
می شود، بنابراین نیازمند به روز رسانی هستیم، اما ابزاری برای آن وجود ندارد.

مدیرعامل سـازمان پارک ها و فضای سبز شـهرداری اصفهان گفت: توجه 
به حـوزه نگهداری خاک های شـهری بسـیار اهمیـت دارد، امـا روش های 
نگهداری بسـیار گـران اسـت. وی یادآور شـد: اگـر مجموعـه ای گل های 
فصلی ما را به شیوه کشـت بافت تولید کند، خریدار آن هسـتیم، اما تاکنون 
کسـی پای کار نیامده اسـت، چرا باید بـذر گل های باغچه ما خارجی باشـد 
در حالـی که ما پیشـینه ارزشـمندی در ایجاد باغ هـای ایرانـی و تولید گل و 
گیـاه داشـته ایم. عرفان منـش افـزود: نیازمند کشـت طبقاتی چمـن مورد 
نیاز شـهر هسـتیم، هر مجموعـه ای دانش بنیانـی کـه آن را تولید کنـد، از 

آن اسـتقبال می کنیم.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان 
اجرای آبیاری هوشمند را یک ضرورت دانست و گفت: باید 
بدانیم چه مقدار آب را در چه زمانی و کجا و برای چه گیاهی 
رها کنیم؛ در این راستا به صورت پایلوت منطقه سه شهری و 
باغ گل ها را برای اجرای طرح آبیاری هوشمند انتخاب کردیم.

آبیاری هوشمند فضای سبز 
شهری یک ضرورت است

گزارش

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:

سرمقاله

...ادامه از صفحه 1

یکی از مهم ترین کاربردهای کلان داده ها، 
طراحی شهرهای دوستدار دوچرخه سواری است 
که در ادامه به اثربخشی آن در زمینه های مختلف 
برای ترویج تردد از طریق این وسیله نقلیه سبز 
می پردازیم. طراحان شهری می توانند از طریق 
بهره گیری از کلان داده ها به درک عمیق تری از 
زیرساخت های دوچرخه سواری موجود و الگوهای 
تردد در آن ها دست پیدا کنند. به عنوان مثال، 
داده ها می تواند مدیران را از میزان بهره گیری از 
هر مسیر برای دوچرخه سواری، نرخ وقوع سوانح 
خیابانی در نقاط مختلف شهر و زمان های اوج 
تردد در آن ها آگاه کند و آن ها را به اعمال اقدامات 
اثربخش و اتخاذ تصمیمات درست در زمینه تعیین 
مسیرهای مناسب برای سرمایه گذاری به منظور 
توسعه زیرساخت های دوچرخه سواری و حتی 

ایستگاه های دوچرخه های اشتراکی سوق دهد.
مدیران کپنهاگ، پایتخت دانمارک، به عنوان 
یکی از بهترین شهرهای دوستدار دوچرخه سواری 
در جهان از طریق نصب سنسورهای دیجیتالی 
در سراسر چشم اندازهای شهری به جمع آوری 
داده هایی در مورد ترافیک دوچرخه سواری 
پرداخته و توانسته اند از این طریق رفتارهای 
افراد دوچرخه سوار شامل زمان اوج تردد آن ها 
از طریق دوچرخه سواری، مسیرهایی با بیشترین 
نرخ تردد و حتی سرعت حرکت این وسایل 
نقلیه سبز را تجزیه و تحلیل کنند و به اعمال 
اقدامات کارآمدی به منظور رفع مشکلات موجود 
بپردازند. علاوه بر این، مدیران پایتخت دانمارک 
از طریق نصب امواج سبز )علائم ترافیکی که 
به دوچرخه سواران اجازه تردد در تقاطع ها را 
بدون توقف می دهد( در مسیرهای مختلف، به 
اطلاعات بسیار کارآمدی در رابطه با زمان و مکان 
تردد بیشترین دوچرخه سواران دست پیدا کرده و 
توانسته اند کارآمدترین تغییرات را در این مسیرها 
به وجود بیاورند. قابلیت پیشگویی کلان داده ها از 
دیگر مؤلفه های مهم در شکل دادن شهرهای 
دوستدار دوچرخه سواری به حساب می آید که 
می تواند به تعیین اثرات تغییرات احتمالی در 
زیرساخت ها یا تدابیری که پیش از آن اجرا 
می شود، نقش مهمی ایفا کند. به عنوان مثال، 
مدیران می توانند با استفاده از کلان داده ها به 
طراحی یک شبکه پیش فرض مجازی برای 
مسیرهای دوچرخه سواری بپردازند و پس از 
ارزیابی ایمنی، رفتار دوچرخه سواران و الگوهای 
ترافیکی برای توسعه آن اقدام کنند که این امر به 
سهم خود فرآیند طراحی زیرساخت ها را کارآمدتر، 

مؤثرتر و مقرون به صرفه تر می کند.
کلان داده ها می تواند همچنین به ارزیابی اثرات 
زیست محیطی ناشی از ترویج دوچرخه سواری 
در شهرها کمک کند که تحقق این امر از طریق 
تجزیه و تحلیل داده های مربوط به انتشار گازهای 
گلخانه ای، آلودگی صوتی و مصرف انرژی در 
تمام انواع وسایل نقلیه محقق شود، ضمن این که 
آگاه سازی مدیران از اثربخشی دوچرخه سواری بر 
کیفیت هوای شهرها، آن ها را به اعمال اقدامات 
بیشتر برای ترویج تردد از طریق این وسیله نقلیه 

پاک سوق خواهد داد.
کلان داده ها از طریق ارائه رویکردهای ارزشمند 
برای بهبود رفتار دوچرخه سواران، استفاده از 
زیرساخت ها و تأثیرات زیست محیطی نقش 
مهمی در توسعه شهرهای دوستدار دوچرخه 
به  را  مدیران  این که  ضمن  می کند،  ایفا 
افزایش سرمایه گذاری های خود برای توسعه 
زیرساخت های دوچرخه سواری و سایر اقدامات 

مشابه سوق می دهد.

سـالانه ۵۰ هزار هکتار به کانون هـای بحرانی بیابانی 
و منشـاء گرد و غبار و ریزگرد در استان اصفهان اضافه 
می شود که بی شـک تهدیدی جدی در سـطح ملی و 

منطقه ای به شـمار می رود.
چالش های زیسـت محیطـی در اسـتان اصفهان کم 
نیسـت، از کـم آبـی و خشـکی زاینـده رود گرفتـه تـا 
افزایـش بیابـان در این خطه کـه هر سـاله زنگ خطر 

آن بلندتـر و رسـاتر بـه گوش می رسـد.

افزایـش بیابـان و بطـور خـاص و خطرناک تـر 
کانون هـای بحرانـی و منشـاء گـرد و خـاک بـرای 
محیط زیسـت، سلامتی و بهداشـت و زیرساخت های 
اقتصادی آسـیب های متعددی بـه وجود آورده اسـت 
و بـر همین اسـاس باید در کنـار جلوگیـری از افزایش 
این کانون ها، گسـتره طرح های بازدارنـده و بیابان زدا 

را بیشـتر کرد.
بـر مبنـای گزارش هـای سـازمان زمین شناسـی و 

اکتشـافات معدنی، ایـران وارد یک دوره خشکسـالی 
۳۰ ساله شده اسـت که از حدود ۲۰ سـال پیش شروع 
شـده اسـت و اکنون ریزگردهـا و گردو غبار بـه عنوان 
یکی از آثار این دوره خشکسـالی را مشاهده می کنیم.

ایـران بالـغ بـر ۲.۴ درصـد از مجمـوع کل بیابان های 
جهـان را در خـود جـای داده و بـر پایه تحقیقـات، ۳۰ 
درصد گـرد و غبار کشـور دارای منشـاء خارجـی و ۷۰ 

درصـد دیگـر داخلی اسـت.
بیابان هـای ایـران در ۱۷ اسـتان از جملـه اسـتان 
اصفهـان پراکنده اسـت؛ ایـن اسـتان با وسـعتی بالغ 
بـر ۱۰.۷ میلیـون هکتار یکـی از اسـتان های مرکزی 
و دارای اقلیم خشـک و نیمه خشک به شـمار می رود.

از پهنـه مـورد اشـاره، ۳.۲ میلیـون هکتار معـادل ۳۰ 
درصد سطح اسـتان را اراضی بیابانی و شن زار تشکیل 
داده اسـت که به طور عمـده در بخش های شـمالی و 
شـرقی آن پراکنش دارد، مناطق تحت تأثیر فرسایش 
بـادی بـه مسـاحت ۲ میلیـون و ۸۳۰ هـزار هکتـار و 
کانون های هـای بحرانـی فرسـایش بادی مسـاحتی 
بالغ بر یک میلیون و ۵۰۰ هزار هکتار از سـطح اسـتان 

را به خـود اختصـاص داده اند.
شـاخص کیفی هـوای اسـتان و بـه ویژه کلان شـهر 
اصفهـان در بسـیاری از روزهـای سـال در وضعیـت 
ناسـالم بـرای عمـوم قـرار می گیـرد که بخـش قابل 

توجهی از ایـن آلودگی را ریزگرد و گرد و غبار با منشـاء 
داخل یا خـارج از اسـتانی اسـت.

بنا بـه گفتـه مدیـرکل مدیریـت بحـران اسـتانداری 
اصفهان، سـالانه ۴۰۰ میلیارد تومان خسـارات ناشی 
از گـرد و خـاک بـه بخش هـای مختلـف اسـتان وارد 

می شـود.
منصـور شیشـه فـروش در گفـت و گـو بـا ایرنـا 
اظهارداشـت: خشـکی زاینـده رود و تأمیـن نشـدن 
حقابه قانونی کشـاورزی و زیسـت محیطـی رودخانه 
و تـالاب گاوخونـی و همچنین رها شـدن بسـیاری از 
مزارع حاصلخیز در شـرایط نبـود آب، عامـل افزایش 
کانون هـای مقطعـی گـرد و خـاک در منطقه اسـت.

وی اضافه کـرد: تسـریع در تکمیل طرح هـای انتقال 
آب به زاینـده رود، احیای رودخانـه و تالاب و همچنین 
برقـراری جریان دائمـی زاینـده رود می تواند از شـدت 

آثار گـرد و خـاک بکاهد.
مدیـرکل مدیریـت بحـران اصفهان افـزود: بـا توجه 
بـه انجـام مطالعـات و تعییـن راهـکار بـرای اجـرای 
طرح هـای بیابان زُدایـی در ۱۵۰ هزار هکتـار از اراضی 
اولویـت دار و کانون هـای بحرانـی فرسـایش بـادی 
اسـتان، سـازمان منابـع طبیعـی و آبخیزداری کشـور 
باید نسـبت به تأمیـن اعتبار بـرای اجـرای طرح ها در 
پهنه هـای خطرپذیر از جملـه حوضه آبریـز گاوخونی، 

دشـت سـجزی، محـدوده فـرودگاه شـرق اصفهان، 
برُخـوار، آران و بیـدگل و اردسـتان اقـدام کند.

در این ارتبـاط رییس اداره امـور بیابـان اداره کل منابع 
طبیعی و آبخیـزداری اصفهان گفت: تغییـر آب و هوا، 
کاهـش بارندگـی، رها کـردن زمین های کشـاورزی، 
فعالیت معـادن و خشـکاندن پهنه های طبیعـی مانند 
تالاب بین المللـی گاوخونـی و رودخانه زاینـده رود در 
انتشـار هر چه بیشـتر ریزگردها و گرد غبار نقش دارد.
مهـدی عالیپـور در گفـت و گـو بـا خبرنـگار ایرنـا 
افـزود: اجـرای پروژه هـای مرتبـط بـا بیابان یکـی از 
راهکارهـای کاهـش تهدیـدات بیابـان و کانون های 
بحرانی به شـمار مـی رود لـذا ما امسـال ایـن طرح ها 
را در گسـتره ای به مسـاحت بیش از ۱۲۵ هـزار هکتار 

انجـام می دهیـم.
وی اضافـه کـرد: نهالـکاری، مدیریت چـرا در مناطق 
بیابانی و جنگل های دسـت کاشـت، حفاظـت و قرق، 
مدیریـت روان آب، مدیریـت و آبیـاری از نهال هـای 
کاشـته شـده و ایجـاد بادشـکن غیـر زنـده اقدامـات 
امسـال در اسـتان بـا هـدف جلوگیـری از بیابان زایی 

اسـت.
رییس اداره امور بیابان اداره کل منابع طبیعی اصفهان 
ادامـه داد: ایـن طرح هـا در ۱۲ شهرسـتان درگیـر بـا 
پدیده بیابـان و با اعتبـاری بالغ بـر ۲۱ میلیـارد تومان 

اجـرا می شـود.
بنا به بـه گفته مدیـرکل منابـع طبیعی و آبخیـزداری 
اصفهـان، کمبـود اعتبـارات، دلیـل اصلی کنـدی در 
اجـرای طرح هـای مرتبـط بـا ایـن حـوزه اسـت و در 
صـورت تأمیـن بودجـه، اجـرای پروژه هـا شـتاب 

. می گیـرد
ابوطالـب امینی در گفـت و گو بـا خبرنگار ایرنـا افزود: 
از آنجا کـه اصفهان بـا چالش اساسـی آلودگـی هوا و 
ریزگـرد رو به روسـت می طلبد کـه نهادهـای متولی 
ملی در تخصیـص اعتبـار و تأمیـن منابع مالـی، نگاه 

ویـژه ای بـه این دیار داشـته باشـند.
به گزارش ایرنا، اسـتان اصفهـان ۱۰.۷ میلیون هکتار 
دارد کـه بیـش از ۹۰ درصـد آن معـادل حـدود ۹.۸ 
میلیون هکتـار را عرصه منابـع طبیعی و ملـی و از این 
میزان حدود ۴۰۳ هـزار هکتار را جنـگل )معادل چهار 
درصـد( ۶ میلیون هکتـار را مرتـع )معـادل ۶۴ درصد( 
و سـه میلیـون هکتـار را بیابـان )معـادل ۳۲ درصـد( 

دربرگرفته اسـت.
اسـتان اصفهـان از نظر تقسـیم بندی نواحی رویشـی 
در ۲ ناحیه رویشی زاگرسـی و ایران تورانی قرار گرفته 
است که ناحیه رویشی زاگرسـی، غرب و جنوب استان 
را شـامل می شـود و بقیه مناطـق جزو ناحیه رویشـی 

ایرانـی تورانی به شـمار می رود.

سالانه ۵۰ هزار هکتار به کانون های بحرانی استان اضافه می شود

اصفهان در معرض جدی ترین تهدید

استاندار اصفهان گفت: تاکنون دو 
سوم از عملیات لوله گذاری برای 
انتقال و آبرسانی از خلیج فارس و 
دریای عمان به اصفهان اجرا و 
ترانشه گذاری های آن نیز انجام شده 
است. سیدرضا مرتضوی در جمع 
نخُبگان و فعالان فرهنگی و اجتماعی 
هرند در فرمانداری این شهرستان 
افزود: یکی از پروژه ها برای تأمین 
آب استان انتقال آب از دریاست که 
تاکنون حدود ۳۶۵ کیلومتر از آن اجرا 

و ترانشه گذاری شده است.
وی ادامه داد: هدف از اجرای این 
پروژه مهار فرونشست زمین در استان 
است و تاکنون تقریباً دو سوم مسیر آن 
لوله گذاری شده و بقیه کارهایش نیز با 

شتاب قابل قبولی در حال اجراست.
وی یادآور شد: پروژه انتقال آب خلیج 
فارس و دریای عمان به اصفهان از 
شهریور سال گذشته آغاز شد و تاکنون 
یک سوم مسیر آن پیموده شده است 
و می کوشیم تا ۲ الی ۳ سال آینده، 
این پروژه بطور کامل به بهره برداری 

برسد.
مرتضوی گفت: هفته آینده برای 
بررسی این پروژه سفری به جنوب 
خواهیم داشت و با استاندار هرمزگان 

دیدار و گفت وگو خواهیم کرد.
وی تاکید کرد: تأمین آب با هدف 
مهار فرونشست زمین در استان 
انجام می شود، لذا باید مراقب باشیم 
که اگر پروژه هایی برای محدود کردن 
برداشت و کنترل نوع کشت اتفاق 
می افتد بدلیل صلاح مردم استان 

است.
مرتضوی گفت: این مسائل به حیات 
و ممات استان ما مربوط است، کُنترل 
برداشت ها و اصلاح الگوی کشت 
یکی از مسائل اساسی است که در 
باره آن باید به گفتمان مشخصی در 

استان برسیم.
مرتضوی خاطرنشان کرد: برای منافع 
کشور همه، از بالادست تا پایین دست، 
باید با یکدیگر همکاری داشته باشند و 
این گفتمان باید در استان ما و سایر 
استان های مجاور وجود داشته باشد 
و همه نسبت به این درد مشترک از 

وفاق و همدلی لازم برخوردار باشیم.
استاندار اصفهان اظهار داشت: مساله 
آب، مادر همه مشکلات استان است 
و گرفتاری های متعددی در باره این 
موضوع برای استان ما ایجاد شده 

است.
مرتضوی ادامه داد: از ۲، ۳ دهه قبل 
بدلیل بارگذاری های مضاعف و خارج 
از تحمل حوضه آبریز زاینده رود، 
برداشت های  و  افزایش جمعیت 

اضطراری و کاهش نزولات آسمانی 
شاهد دشوار شدن شرایط استان در 

حوضه آبریز زاینده رود بوده ایم.
وی تاکید کرد: تاکنون نزدیک به ۱۳ 
میلیارد مترمکعب از آبخوان حوضه 
زاینده رود تخلیه و این امر سبب 
شده است تا با چالش بزرگی به نام 
فرونشست زمین مواجه شویم که 
ابَرَچالش استان اصفهان محسوب 

می شود.
استاندار اصفهان افزود: خُشک شدن 
حرکت  موجب  گاوخونی  تالاب 
ریزگردهای منطقه به سمت مناطق 
مسکونی و شهری شده که عامل 
ایجاد مصائب بعدی ما در استان است.

مرتضوی خاطرنشان کرد: مسائلی که 
در حوزه معیشت مردم وجود دارد نیز 
ناشی از مساله آب است به همین دلیل 
از سال ها قبل مقرر شد تا پروژه های 
متعددی در حوضه آبریز زاینده رود 
در استان اصفهان اجرا شود؛ اما بدلیل 
نبود آب اجرای این پروژه ها متوقف 

مانده است.

اصفهـان  آب  تأمیـن 
دغدغـه رئیـس جمهور 

است
اسُـتاندار اصفهـان گفت: با دسـتور 
رئیس جمهـور یکـی از اولویت های 
اصلـی اسـتان پیگیری مسـائل آب 
اسـت و تاکنـون جلسـات متعددی 
بـا حضـور رییـس جمهـور، معاون 
اول، وزرا و سـایر مسوولان کشوری 
بـرای رسـیدگی بـه مشـکلات 

حوضه آبریـز زاینده رود برگزار شـده 
اسـت.

مرتضـوی یـادآور شـد: برخـی از 
پروژه هایـی کـه امـروز در اسـتان 
در حـال اجراسـت، نتیجـه همـان 
ریاسـت  سـطح  در  پیگیری هـا 
جمهـوری اسـت و امـروز شـاهد 
اجـرای چند پـروژه فعال بـرای حل 

مشـکل آب در اسـتان هسـتیم.

رویکـرد جدیـد دولـت 
عرصـه  در  سـیزدهم 

حکمرانی
جمـع  در  اصفهـان  اسـتاندار 
نخُبـگان و فعـالان فرهنگـی و 
اجتماعـی شهرسـتان هرنـد گفت: 
پـس از تشـکیل دولـت سـیزدهم، 
رویکرد جدیـدی در حـوزه مدیریت 
کشـور حاکـم شـد و ایـن دولـت با 
نـگاه جهـادی و تـلاش مضاعـف، 
توجـه ویـژه بـه مـردم و اسـتفاده از 
طیـف گسـترده تری از نظـرات در 
تصمیم گیری هـا، تـلاش و پویایـی 

را همـراه حکمرانـی کـرد.
وی خاطرنشـان کـرد: ایـن پویایی 
بـا حضـور ریاسـت جمهـوری در 
میـان مـردم نمایـان اسـت و وزرا، 
استانداران و سایر مسـوولان کشور 
نیـز بـه تأسـی از رئیـس جمهـور 
تـلاش می کننـد تـا ادامـه دهنـده 

ایـن مسـیر باشـند.
مرتضـوی تصریـح کـرد: هـدف 
اصلی، جلـب رضایـت خـدا و مردم 
و بـه اجـرا درآوردن پروژه هـای 

بـر زمیـن مانـده اسـت و در اسـتان 
اصفهـان نیـز بـا همیـن رویکـرد 
فعالیـت خـود را در اسـتانداری آغاز 
کردیـم و سـفر بـه شهرسـتان های 
اسـتان در راسـتای همیـن هـدف 

دنبـال می شـود.
نماینـده ارشـد دولـت در اصفهـان 
گفـت: مشـکلات شهرسـتان های 
اسـتان در سـفرهای شهرسـتانی 
بررسـی و در باره آنها تصمیم گیری 
می شـود و در جلسـات مختلـف 
ضمن بازدیـد از پروژه های ضروری 
و نیمـه تمـام، بـا نخبـگان و مـردم 
شهرسـتان ها نیز دیـدار و گفت وگو 

. می کنیـم
معاونیـن  کـرد:  تصریـح  وی 
اسـتانداری نیز بنا بـه تخصص خود 
جلسـات و کارگروه هایی را تشکیل 
و در نهایـت در جلسـه شـورای 
اداری مشـترک اسـتان و شهرستان 
مصوبـات مُقتضی به تأیید می رسـد 
و نقشـه راه هر شهرستان مشخص 

. می شـود
وی اضافه کرد: سـفر امـروز به هرند 
نیز بـا همیـن رویکـرد برنامه ریزی 
شـده اسـت تـا مشـکلات ایـن 

شهرسـتان کاهـش یابـد.

جنـگ  یـک  دشـمن 
نابرابـر را علیه مـردم ما 

شروع کرده است
همچنیـن  اصفهـان  اسـتاندار 
خاطرنشـان کرد: پـس از پیـروزی 
انقـلاب اسـلامی از ۴۵ سـال پیش 

تاکنـون شـاهد حدوث یـک جنگ 
نابرابـر علیـه مردممـان هسـتیم.

وی خاطرنشـان کـرد: انقـلاب 
اسـلامی، رویکـرد معادله غـرب را 
برهم زد و امروز نیز پـس از تحمیل 
دشـمنی های  تحمیلـی،  جنـگ 
دشـمن همچنان ادامـه دارد و فقط 
میـدان نبـرد عـوض شـده اسـت.

مرتضـوی تصریـح کـرد: عـوارض 
و آسـیب های جنـگ، امـروز در 
سُـفره های مردم و مسائل فرهنگی 
نمایانگر اسـت و اگر مراقب ساحت 
جنـگ جدیـد باشـیم، رویکردمـان 

تغییـر خواهـد کرد.
وی اظهـار داشـت: دشـمن در پرتو 
عملیـات رسـانه ای، کُلـوخ خـود را 
گُوهـر و گُوهـر مـا را کُلـوخ جلـوه 
می دهـد و در ایـن اثنـا مـا نبایـد 
دسـتاوردهای نظـام جمهـوری 
اسـلامی ایـران را فرامـوش کنیم.

اسـتاندار اصفهـان تصریـح کـرد: 
بایستی هوشیار باشـیم و با شناخت 
سـاحت جنگ جدیـد و ایجـاد امید 
در جامعـه، کشـورمان را در برابـر 

تفرقه هـای دشـمن بیمـه کنیـم.
بـه گـزارش ایرنـا، اسـتان اصفهان 
۲۸ شهرسـتان و حـدود پنج میلیون 
و ۳۰۰ هـزار نفـر جمعیـت دارد کـه 
نزدیـک بـه ۶۰ درصـد از آنهـا در 

شـهرها زندگـی می کننـد.
ایـن اسـتان در سـال های اخیـر از 
کم آبـی و خیـزش گـرد و خـاک 
در اثـر خشـک شـدن زاینـده رود و 
تـالاب گاوخونـی رنـج می بـرد. 

استاندار اصفهان در جمع نُخبگان و فعالان فرهنگی و اجتماعی هرند خبر داد:

اجرای دوسوم عملیات انتقال آب از خلیج فارس به اصفهان

100 هزار متر لوله 
گذاری آب و فاضلاب 
در استان اصفهان

در سه ماهه نخست سال جاری صورت 
گرفت؛

حســین اکبریــان جمعیــت تحــت پوشــش آب شــهری و روســتایی اســتان اصفهــان 
ــر ۷۱ کیلومتــر  ــغ ب را بیــش از ۴ میلیــون و ۸۰۰ هــزار نفــر عنــوان کــرد و گفــت: بال
اصــلاح و توســعه شــبکه و لولــه گــذاری خطــوط انتقــال آب در ســه ماهــه نخســت 
ســال جــاری توســط آبفــای اســتان صــورت گرفته اســت کــه از ایــن میــزان نزدیک 
ــف  ــاط مختل ــا در نق ــرکت آبف ــات ش ــبکه و خدم ــعه ش ــه ۶۵ درصــد صــرف توس ب

اســتان شــده اســت.
وی لولــه گــذاری فاضــلاب را حــدود ۲۰ کیلومتــر عنــوان کــرد و گفــت: بیــش از ۳ 
کیلومتر اصــلاح شــبکه و حــدود ۱۷ کیلومتــر لوله گــذاری خطــوط اصلــی و فرعی و 

خطــوط انتقــال در مــدت زمــان مشــابه انجــام شــده اســت.
ــتا تحــت پوشــش  ــزار روس ــک ه ــدود ی ــهر و ح ــه ۱۰۰ ش ــان اینک ــا بی ــان ب اکبری
خدمــات شــرکت آب و فاضــلاب اســتان اصفهــان قــرار دارنــد، گفــت: در ســه ماهه 
نخســت ســال جاری بیــش از ۵ هــزار انشــعاب آب و حــدود ۴۵۰۰ انشــعاب فاضلاب 

واگــذار و نصــب شــده اســت.
مدیر عامــل آبفای اســتان اصفهــان افــزود: کل انشــعابات نصب شــده آب در اســتان 
حــدود یــک میلیــون و ۵۰۰ هــزار فقــره و انشــعابات نصــب شــده فاضــلاب حــدود 

ــد. ــره می باش ــزار فق ۷۳۶ ه
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یلداتوکلی خریـد قسـطی انـواع کالاهـا و 

محصولات، اتفاقی نیسـت که بـه تازگی بـا آن مواجه 
شده باشیم. از زمان های گذشـته، این شیوه خرید برای 
تهیه کالاهایی که گـران قیمت بودنـد و هزینه زیادی 
داشـتند اسـتفاده می شـده و تـا امـروز هـم به اشـکال 
مختلـف ادامـه دارد؛ امـا طـی چنـد سـال گذشـته، به 
واسـطه افزایش بی سـابقه قیمت انواع لـوازم خانگی، 
بیـش از گذشـته شـاهد اسـتقبال خانواده هـا از خریـد 
اقسـاطی لوازم خانگی هسـتیم و این روزها بـازار خرید 

لوازم خانگـی قسـطی داغ تر شـده اسـت.

صرفـه جویـی در زمـان و به نوعـی دوِر 
زدن تورم و افزایش قیمت ها

در هـر خانـه ای کـه زندگـی می کنیـد، چـه کوچـک 
باشـد چه بـزرگ، نیـاز بـه برخـی لـوازم اولیـه دارید. 
وسـایلی نظیـر اجـاق گاز، یخچـال فریـزر، ماشـین 
لباسشـویی، جارو برقی و غیره که تمامی این وسـایل 
جزو مایحتـاج اولیه و ضـروری هر خانه ای هسـتند و 
زندگـی روزمره بـدون آن ها بـا دشـواری های زیادی 
همراه خواهد بـود؛ اما بـا این وجـود، هزینـه تهیه هر 
یـک از آن هـا به طـور قابـل ملاحظـه ای بالاسـت و 
فشـار زیادی را از لحاظ مالی به افـراد وارد می کند. به 
همین خاطر معمـولًا افراد بـرای خرید لـوازم خانگی 
بر سـر یک دوراهـی می مانند. خریـد نقدی یـا خرید 
اقسـاطی؟ در واقع درسـت اسـت که وقتی ما اقدام به 
خرید نقـدی یـک کالا و محصـول می کنیـم، پس از 
آن آسـوده خاطـر خواهیم بـود و دغدغـه و نگرانی ای 
از بابـت پرداخت اقسـاط نخواهیم داشـت، امـا بازهم 
شـاهدیم که بسـیاری از افراد، روش قسـطی را برای 
خریـد کالای مـورد نیـاز خـود انتخـاب می کننـد و 
احتمـالًا اولیـن دلیلـی کـه بسـیاری از افـراد بـرای 
انتخـاب روش خرید اقسـاطی می آورند این اسـت که 
این روش آن هـا را زودتر به خواسته شـان می رسـاند. 

به عنوان مثـال اگر بـرای خریـد یک یخچـال فریزر 
بـه ارزش ۴۰ میلیـون تومـان، لازم اسـت کـه شـما 
حداقـل ۵ تـا ۶ مـاه پس انـداز کنیـد تـا بتوانیـد آن را 
بـه صـورت نقـدی خریـداری کنیـد )بـا فـرض این 
کـه قیمـت کالا طی ایـن مـدت زمـان افزایـش پیدا 
نکرده باشـد(، امـا در روش خرید اقسـاطی نیـازی به 
این همـه صبـر نیسـت. شـما می توانیـد بـا پرداخت 
بخشـی از هزینـه نهایـی محصـول، آن را خیلـی زود 
خریداری کنیـد و ماه های آینـده را به جـای پس انداز 
کردن پول، اقدام بـه بازپرداخت اقسـاط نمایید و البته 
درست اسـت که در روش خرید اقسـاطی، مبلغ نهایی 
محصول قدریـی بیشـتر از مبلـغ نهایـیِ آن در روش 
نقدیسـت، اما با توجه بـه افزایش مـدام قیمت ها، این 
موضوع کاملًا قابـل پذیرش اسـت؛ بنابراین می توان 
گفت یکی از مهم تریـن دلایلی که افـراد را مجاب به 
انجام خرید اقسـاطی می کنـد، صرفه جویـی در زمان 
و به نوعـی دوِر زدن تورم و افزایـش قیمت ها در آینده 
اسـت و در شـرایطی که اقتصاد دچار تورم بـوده و هر 
روزه شـاهد افزایش قیمت ها هسـتیم، حتـی با فرض 
ایـن که سـودی هـم بابـت خریـد اقسـاطی پرداخت 
نماییم، پس از چندماه، قیمت تمام شـده کالا نسـبت 
به تورمـی که شـامل حال آن کالا شـده اسـت، کمتر 
خواهـد بـود؛ بنابرایـن بازهـم روش خریـد اقسـاطی 

برای افـراد ایـده آل تـر و بـه صرفه تر خواهـد بود.

امکان خرید چند کالا به طور همزمان
یکی دیگر از مزایایی که باعث می شود افراد، رو 
به خرید اقساطی بیاورند، امکان خرید چند کالا به طور 
همزمان است. در حالیکه در روش خرید نقدی، این امکان 
برای بسیاری از خریداران وجود ندارد. به عنوان مثال 
تصور کنید که قصد خرید لوازم برقی جهیزیه را دارید، در 
چنین شرایطی خرید نقدی اقلام مختلف جهیزیه بار مالی 
زیادی را به شما وارد کرده و یا مجبورتان کند که از خرید 

برخی از اقلام منصرف شوید. این در حالیست که در روش 
خرید اقساطی، شما می توانید با موجودی فعلی تان، مبلغی 
را تحت عنوان پیش پرداخت چند کالا، پرداخت نموده و 
ما بقی را طی ماه های آتی از محل کارکرد و درآمدتان 
پرداخت نمایید. همچنین تصور کنید در مثال خرید 
یخچال و فریزر، خریدار موجودی کافی برای خرید نقدی 
آن را داشته باشد، اما پرداخت این مبلغ به شکل یکجا 
می تواند فشار مالی زیادی را بر وی وارد کند. از طرف دیگر 
پس از انجام این خرید، ممکن است فرد با هزینه های 
ناگهانی دیگری مواجه شود که کار را برایش دشوار 
کند؛ اما همان شخص با پرداخت اقساطی، می تواند تنها 
بخشی از پس انداز خود را به عنوان پیش پرداخت هزینه 
کرده و مابقی هزینه را از محل کارکرد ماه های آینده 
خود پرداخت نماید و در مجموع مشخص شده که خرید 
اقساطی لوازم خانگی یکی از اقتصادی ترین و مقرون به 
صرفه ترین انتخاب هاییست که پیش روی افراد قرار دارد.

کاهـش تقاضـا عامـل رونـق فـروش 
اقساطی

اکبر پازوکی رئیس اتحادیه لوازم خانگی است وی 
معتقد است که کاهش تقاضا عامل رونق فروش 
اقساطی لوازم خانگی است. وی افزود: طی ماه های 
گذشته قیمت مواد اولیه رشد چشمگیری داشت و به 
دنبال آن لوازم خانگی گران شد که در نتیجه با کاهش 
قدرت خرید مردم، فروشگاه داران مجبور به عرضه 
اقساطی هستند. پازوکی گفت: در گذشته وضعیت بازار 
لوازم خانگی آنقدر آرام بود که کسبه اجناس مورد نیاز 
را شرایطی یا اقساطی به مردم می فروختند. عده ای هم 
بودند که کالای خود را بلند مدت اقساطی می خریدند 
اما در دو سال اخیر افزایش قیمت ارز و تأثیر آن باعث 
داغ شدن بازار فروش اقساطی شده است. وی ادامه داد: 
در حال حاضر شرایط بازار به گونه ای است که مردم 

توان خرید لوازم خانگی را آن چنان که باید ندارند.

فـروش  بـا  بـزرگ  فروشـگاه های 
اقساطی بازار خود را داغ کرده اند

رئیس اتحادیه لوازم خانگی با اشاره به رکود نسبی حاکم بر 
بازار لوازم خانگی گفت: در حال حاضر تنها فروشگاه های 
بزرگ با فروش اقساطی بازار خود را داغ کرده اند و مردم 
هم به دلیل قدرت خرید پایین، از آن استقبال می کنند. به 
هر حال بیشتر این خریداران حقوق بگیر هستند و عملًا 
بخش عمده حقوق خود را به اقساط همین لوازم خانگی 
قسطی اختصاص می دهند که مطمئناً در درازمدت با 
مشکلات متعددی مواجه می شوند. وی متذکرشد: امروزه 
بیشتر مردم به سمت تعمیر کالاهای خود می روند و تنها 
در شرایطی خاص سراغ خرید محصولات لوازم خانگی 
می آیند که بیشتر این افراد برای خرید جهیزیه مجبور به 
خرید کالاهای نو هستند. در مواردی هم که سرقت از 
خانه ها صورت گرفته، مردم مجبور می شوند بخشی از 
اقلام لوازم خانگی را خریداری کنند. این دسته هم به دلیل 
قدرت خرید پایین سراغ خرید اقساطی می روند که خود 
بر مشکلات آن ها می افزاید. پازوکی همچنین یادآور شد 

که در صنف لوازم خانگی شاید بتوان گفت که بیشترین 
مشکل را صنف مبلمان دارند.

نیـاز همزمـان ثبـات نـرخ ارز و حمایت 
دولت از تولیدکنندگان

وی در خصـوص صـادرات لـوازم خانگـی بـه سـایر 
کشـورها نیز گفت: زمانـی می توانیم به رشـد صادرات 
امیدوار باشـیم که بتوانیـم در قیمت و کیفیـت با رقبای 
جهانی خود رقابـت کنیم. رئیس اتحادیه لـوازم خانگی 
گفت: در حـال حاضر در بحث کیفیت مشـکلی نداریم، 
امـا در بحث قیمـت عواملی مانند نـرخ ارز و مـواد اولیه 
امکان رقابـت از تولیدات ایرانـی را در بازار کشـورهای 
همسایه گرفته اسـت. پازوکی گفت: خوشبختانه ایران 
توان تولید برخی کالاهـای لوکـس را دارد و هم اکنون 
نیـز آن هـا را تولیـد را می کننـد. به گفتـه او، ثبـات نرخ 
ارز و حمایـت دولـت از تولیدکننـدگان باید بـه صورت 
همزمـان انجام شـود تـا شـاهد بـرون رفت از شـرایط 

رکـود در بازار باشـیم.

بازار فروش اقساطی لوازم خانگی داغ تر شده است

قسطی یا نقدی!

استقرار گشت 
برخورد با بی حجابی 
در سراسر کشور

سخنگوی پلیس اعلام کرد:
سـخنگوی فراجا از اسـتقرار گشـت های خودرویـی و پیـاده پلیس در سراسـر 
کشـور با هدف انجام مأموریت ها و برخـورد با افرادی که بر هنجارشـکنی های 

اجتماعی اصـرار دارند، خبـر داد.
سـردار منتظرالمهدی گفت: پلیس در پی مطالبات مردمی و خواسـتگاه گروه ها 
و نهادهای مختلـف اجتماعی و همچنین تأکید ریاسـت جمهـور و قوه قضائیه 
در چارچوب قانون به منظور بسـط و گسـترش امنیت عمومـی و تحکیم بنیان 
خانواده ضمـن تقدیر و تشـکر از قاطبه دختران و بانوان کشـور عزیزمـان ایران 

که با رعایـت هنجارهای اجتماعی و پوشـش متعـارف بر آرامـش روانی جامعه 
کمک می کننـد، از امـروز با اسـتقرار گشـت های خودرویـی و پیاده در سراسـر 
کشـور ضمن انجام مأموریت های متعدد پلیسـی ناگزیر با آن دسـته از کسـانی 
که متأسـفانه بدون توجـه به تبعـات و عواقب پوشـشِ خارج از عـرف همچنان 
بر هنجارشـکنی خود اصـرار دارند ضمـن انـذار و تذکر در صـورت عدم تمکین 
از دسـتورات پلیس برخورد قانونـی و آنان را به دسـتگاه قضائـی معرفی خواهد 

. د کر

براسـاس گـزارش سـایت پلیس، سـخنگوی فراجـا افـزود: انتظـار مـی رود از 
همگان بـه ویـژه دختران فهیـم کشـورمان که آینـده این مـرز و بوم بـه وجود 
آنان متکی اسـت بـا حفظ حرمت پوشـش و رعایـت هنجارهای پذیرفته شـده 
به انسـجام اجتماعـی و امنیت عمومـی جامعه یـاری رسـانند و فرصت خدمت 
بیشـتر را برای مأموران انتظامی به جهـت دیگر مأموریت های عدیـده و حیاتیِ 

پلیس فراهـم نمایند.
منبع: ایسنا

با انجام این اقدامات خطر سکته 
مغزی را کاهش دهید؛

چند گام برای دوری از سکته
پریسا جمدی راه های مختلفی برای کاهش 

خطر سکته مغزی و افزایش سلامت کلی وجود 
دارند. از جمله این اقدامات عبارتند از: ترک سیگار، 
پیروی از یک رژیم غذایی سالم و ورزش کردن! اما 
خب برخی از عواملی که منجر به افزایش خطر ابتلا 
به سکته مغزی می شوند قابل تغییر و یا پیشگیری 
نیستند، از جمله سن و سابقه خانوادگی. اما همانطور 
که گفته شد اقداماتی همچون ورزش و پیروی از 
یک رژیم غذایی سالم، وجود دارند که می توانند در 
حالت کلی خطر سکته مغزی را تا حدودی کاهش 

دهند.
ورزش منظم: افرادی که ورزش نمی کنند بیشتر در 
معرض مشکلات مربوط به سلامتی از جمله سکته 
مغزی قرار دارند. ورزش با کاهش عوامل خطری 
از جمله فشار خون بالا و چاقی تا حد زیادی خطر 

سکته مغزی را کاهش می دهند.
پیروی از یک رژیم غذایی سالم: پیروی از یک 
رژیم غذایی سالم باعث کاهش فشار خون و در 
نتیجه کاهش خطر سکته مغزی می شود. از جمله 
عوامل افزایش دهنده فشار خون عبارتند از چاقی یا 
اضافه وزن، مصرف نمک زیاد و پتاسیم کم. منظور 
از نمک مصرفی تنها نمکی نیست که روی میز غذا 
قرار دارد و آن را به غذا اضافه می کنیم، مواد غذایی 
مورد مصرف از جمله نان، گوشت، ساندویچ، سوپ و 
سایر غذاهای فرآوری شده و بسته بندی شده حاوی 

مقدار زیادی نمک هستند.
 مدیریت و کنترل فشار خون بالا: اصلی ترین عامل 
خطر سکته مغزی ایسکمیک و هموراژیک فشار 
خون بالاست. معمولًا با بالا رفتن سن فشار خون، 
به خصوص فشار خون سیستولیک نیز افزایش 
می یابد. طبق نتایج حاصل از تحقیقات انجام شده، 
حتی افرادی که بالای ۵۵ سال سن دارند و فشار 
خون شان طبیعی است، 9۰ درصد در معرض خطر 

ابتلا فشار خون بالا هستند.
ترک سیگار: سیگار خطر سکته مغزی را تا دوبرابر 
افزایش می دهد. برای کاهش خطر سکته مغزی 
سعی کنید سیگار کشیدن را ترک کنید، حتی اگر 

سالهاست که سیگار می کشید.
https://www.everydayhealth.com/
stroke/guide/prevention/
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اولین روزنـامه اقتصـادی دو زبانه استان اصفهان

 خبــــر

شروع ناامیدکننده در 
لیگ برتر فوتبال آمریکا

رابطه اپل و لیونل مسی 
خوب شروع نشد

مراسم معارفه لیونل مسـی در باشگاه 
اینتـر میامـی ازطریـق اپـل تـی وی 
پلاس پخش شـد؛ اما شـرایط مطابق 

انتظـار پیـش نرفت.
اپـل حـق پخـش جهانـی بازی های 
لیگ برتر فوتبـال آمریـکا )MLS( را در 
سـال ۲۰۲۲ خریداری کرد تـا بازی ها 
و مراسـمات مربوطـه را ازطریـق 
سـرویس اسـتریم اپل تی وی پلاس 
پخش کند. یکی از اتفاقـات مهم این 
فصـل MLS، حضـور لیونل مسـی در 
تیم اینتر میامی اسـت. مدیـران لیگ 
برتـر فوتبـال آمریـکا مراسـمی ویژه 
برای اسـتقبال از لیونل مسـی ترتیب 
دادند کـه طبـق قـرارداد، ازطریق اپل 
تـی وی پـلاس پخـش شـد. لحظـه 
تاریخی ورود مسـی به لیـگ آمریکا، 
تماشـاچیان زیـادی را از سراسـر دنیا 
به سـمت اپل تـی وی پلاس کشـاند؛ 
بـا این حـال به هنـگام آغـاز مراسـم، 
مشـکلات سـرویس اسـتریم اپـل 

شـروع شد.
مشـکلات فنی نظیر هماهنگ نبودن 
صـدا باعـث شـد تماشـای مراسـم 
معارفه لیونل مسـی جذابیـت چندانی 
نداشـته باشـد. تعداد زیادی از کاربران 
در شـبکه های اجتماعی از اپـل انتقاد 
کردنـد. کارشناسـان معتقدنـد اپـل 

فرصـت بزرگـی را از دسـت داد.
فورچـون،  مجلـه  روایـت  بـه 
مشـکلات فنـی باعـث شـدند آغـاز 
 MLS قـرارداد انقلابـی اپـل بـا لیـگ
و لیونـل مسـی چنـدان خوشـایند 
نباشـد. قرارداد بی سـابقه اپل و مسـی 
درحالـی امضـا می شـود کـه نظـارت 
نهادهـای رگولاتـوری بـر مباحـث 
مالـی ورزش هـای جهانـی افزایـش 
یافتـه اسـت؛ خصوصـاً پـس از ورود 
همه جانبـه عربسـتان سـعودی بـه 
ورزش های گلـف، بوکـس و فوتبال.

گزارش هـای ضدونقیـض می گویند 
اپـل نقشـی کلیـدی در آوردن مسـی 
بـه تیم اینتـر میامـی ایفا کرده اسـت. 
ظاهـراً مسـی قـرار اسـت سـالانه 
بین ۵۰ تـا ۶۰ میلیـون دلار دسـتمزد 
دریافت کند. مسـی همچنین بخشی 
از درآمدی را که اپـل ازطریق کاربران 
اشـتراکی جدیـد در فصـل برگـزاری 
MLS کسـب می کنـد،  مسـابقات 
بـه جیـب خواهـد زد. اپـل قصـد دارد 
مسـتندی چهار قسـمتی با محوریت 

لیونـل مسـی تولیـد کند.
قراردادی که اپل با لیگ برتر فوتبال 
آمریکا امضا کرده، در نوع خود بسیار 
غیرمعمول است. این قراردادِ ۱۰ ساله 
که ۲٫۵ میلیارد دلار ارزش دارد، حق 
پخش جهانی مسابقات MLS را به 
اپل می دهد. پخش مسابقات ورزشی 
مورد  منطقه ای  به صورت  معمولًا 
مذاکره قرار می گیرد، نه جهانی. به لطف 
حضور مسی در MLS، احتمالًا کاربران 
بیشتری از سراسر دنیا برای تماشای 
بازی های این لیگ اشتراک اپل تی وی 

پلاس را تهیه خواهند کرد.
کـه  نیسـت  شـرکتی  تنهـا  اپـل 
قـراردادی غیرمعمول و سـودآور برای 
حضـور مسـی در MLS امضـا کـرده. 
آدیـداس کـه حامی رسـمی مسـی و 
MLS محسـوب می شـود نیز قـرارداد 
دیگـری بـا ابرسـتاره دنیـای فوتبـال 
امضـا کـرده و مسـی قـرار اسـت از 
این قـرارداد نیـز درآمد داشـته باشـد. 
جزئیـات قـرارداد موردبحـث نامعلوم 

اسـت.
در واکنـش به حضـور مسـی در اینتر 
میامـی، قیمـت بلیـت مسـابقات این 
تیـم به مقـدار قابل توجهـی افزایـش 
پیـدا کـرده اسـت. بلیـت یک بـازی 
دوسـتانه با تیم مکزیکی کـروز آزول 
بـا قیمـت حداکثـر ۱۱۰٬۰۰۰ دلار 

فروختـه می شـود.

در روزهای اخیـر نام فناوری نسـبتاً جدیدی موسـوم 
به لای فـای )Li-Fi( به سـر زبان ها افتاده کـه ظاهراً 
 )Wi-Fi( بسـیار سـریع تر و بهینه تر از فناوری وای فای
اسـت. در این مطلـب می خواهیم ببینیم ایـن فناوری 
چیسـت، چگونـه از نـور بـرای ارسـال اطلاعـات 

اسـتفاده می کند و چه مزایـا و معایبـی دارد.
اســتفاده از اینترنــت در ســال های اخیــر دائماً بیشــتر 
و بیشــتر شــده اســت. حجم ارتباطــات داده در جهان 
هــر دو ســال یــک بــار، دوبرابــر شــده اســت؛ چــون 
ــی  ــبکه جهان ــن ش ــه از ای ــتگاه هایی ک ــداد دس تع
ــته  ــمگیری داش ــش چش ــد، افزای ــتفاده می کنن اس
اســت. ولــی طیــف امــواج رادیویــی از فضــای 
کافــی بــرای میزبانــی از ایــن نــرخ رشــد سرســام آور 
برخــوردار نیســت. درنتیجــه پایــداری شــبکه 
کاهــش یافتــه، پوشــش ارتباطــات بی ســیم پاییــن 
ــده اســت. ــر ش ــم کندت ــبکه ه ــده و ســرعت ش آم

علاوه برایــن، نگرانی هایــی دربــاره امنیــت 
ارتباطــات رادیویــی وجــود دارد. نفــوذ بــه 
شــبکه های رادیویــی و شــنود ایــن امــواج کار 
ــوص  ــئله به خص ــن مس ــت. ای ــی اس ــبتاً راحت نس
ــا آزاد بســیار جــدی  ــاره شــبکه های غیرایمــن ی درب
می شــود و خطــر شــنود را افزایــش می دهــد. 
ــده اســت  ــث ش ــا باع ــن مشــکلات و کمبوده همی
ــر  ــاوری جدیدت ــه ســراغ یــک فن کــه دانشــمندان ب

ــد. ــای برون ــام لای ف ــه ن ب
لای فای )Li-Fi( چیست؟

 Light نـام خـود را از سـرواژه )LiFi( لای فـای
Fidelity یـا »صحـت نور« گرفته اسـت. ایـن فناوری 
مخصـوص ارتباطـات بی سـیم بـوده و از نـور بـرای 
انتقـال داده هـا اسـتفاده می کنـد. در ایـن سیسـتم 
می توان داده ها را با سـرعتی بـالا از طریق نـور مرئی، 

طیف هـای فرابنفـش و فروسـرخ انتقـال داد.
فناوری لای فای از برخی جهات شبیه به فناوری 
وای فای است، ولی تفاوت عمده آن به همین شیوه انتقال 
اطلاعات برمی گردد. یعنی در جایی که وای فای برای 
انتقال داده از فرکانس های رادیویی استفاده می کند، 
لای فای این کار را با نور انجام می دهد و به همین خاطر 
۱۰۰ برابر سریع تر محسوب می شود، بهینه تر است و 

ایمنی بالاتری دارد.
به عـلاوه، چـون در ایـن فنـاوری از نـور اسـتفاده 
می شـود، دیگر خبـری از آلودگـی الکترومغناطیسـی 
نیسـت و می توانـد گزینـه بهتـری بـرای اسـتفاده در 
بیمارسـتان ها و فرودگاه ها باشـد؛ چون امواج رادیویی 
قادرنـد در عملکرد برخـی از دسـتگاه های موجـود در 

بیمارسـتان ها و فرودگاه هـا اختـلال ایجـاد کننـد.

دلای فای چگونه کار می کند؟
بـا توجـه بـه اینکـه در فنـاوری لای فـای از نور 
برای انتقال داده بهـره گرفته می شـود، اصلی ترین راه 
برای پیاده سـازی ایـن فنـاوری اسـتفاده از چراغ های 
LED اسـت. این چراغ هـا برای انتقـال داده با سـرعتی 
کـه بـرای چشـم انسـان قابـل تشـخیص نیسـت، 
چشـمک می زننـد. این چشـمک ها توسـط دسـتگاه 
گیرنده سـیگنال مشـاهده می شـوند. دسـتگاه گیرنده 
می توانـد قطعـه ای باشـد کـه به صـورت یکپارچـه 
در درون یـک محصـول کار گذاشـته شـده اسـت و یا 
می تواند یـک قطعـه خارجی مثل یـک دانگل باشـد.

لای فای چگونه کار می کند
اگـر قـرار باشـد از همیـن چراغ هـای LED بـرای 
ایجـاد یـک ارتبـاط اینترنتـی اسـتفاده شـود، بـه 
یـک رمزگـذار یـا درایـور هـم نیـاز اسـت کـه بتوانـد 
سـیگنال های موردنیاز آن را مثلًا از یـک روتر دریافت 

کند و بعد آن هـا را با نور به سـایر دسـتگاه ها بفرسـتد. 
بـا توجـه بـه اینکـه شـبکه های لای فـای دوطرفـه 
هسـتند )یعنـی لینـک ارسـالی و دریافتـی می توانـد 
به صـورت هم زمان بیـن فرسـتنده و گیرنده تشـکیل 
شـود(، این فناوری می توانـد برای ارتباطـات اینترنتی 

مفید باشـد.
پس به طور خلاصـه، در شـبکه لای وای بـه دو قطعه 
اصلـی نیـاز اسـت: LED به عنـوان منبـع فرسـتنده نور 
و دسـتگاهی به عنـوان گیرنـده نـور. سـیگنال های 
اطلاعـات از طریـق پالس هـای نور ارسـال می شـوند 
و بعد دسـتگاه گیرنـده آن هـا را دریافت و رمزگشـایی 

می کنـد.

مزایای فناوری لای فای
در ادامـه به فهرسـت کامل تـر مزایـای لای فای 

اشـاره می کنیم:
۱ - سـرعت لای فـای ۱۰۰ برابـر بیشـتر از وای فـای 
اسـت و در برخـی آزمایش هـا بـه ۲۲4 گیگابایـت بـر 

ثانیـه هم رسـیده اسـت.
۲ - ایـن سیسـتم تداخـل فرکانـس رادیویـی ایجـاد 
نمی کنـد. بنابرایـن حتـی در داخـل هواپیمـا هـم 

می تـوان بـه اینترنـت دسترسـی پیـدا کـرد.
3 - لای فـای می توانـد از تمـام طیـف نـور مرئـی 
اسـتفاده کند که ۱۰ هـزار برابر بزرگ تـر از طیف امواج 

رادیویـی وای فای اسـت.

4 - دامنـه پوشـش فقـط محـدود بـه محیطی اسـت 
که نـور درحـال انتشـار از آن اسـت؛ بنابرایـن می توان 

امنیـت شـبکه را کنتـرل کرد.
۵ - ایـن فنـاوری بهینه تـر اسـت چـون می توانـد بـا 
کم نورتریـن ال ای دی هـا کار کنـد و انـرژی بسـیار 

اندکـی مصـرف نمایـد.

معایب فناوری لای فای
متأســفانه هیــچ فنــاوری بی نقصــی در دنیــا 
وجــود نــدارد و Li-Fi هــم بــا مشــکلات خــاص خــود 

ــد از: ــکلات عبارتن ــن مش ــت. ای ــراه اس هم
۱ - دامنــه پوششــی ۱۰ متــری ایــن فنــاوری 
همان طــور کــه می توانــد بــه ارتقــای امنیتــش 
کمــک می کنــد، می توانــد یــک ایــراد باشــد و 
ــوش  ــد. فرام ــش ده ــبکه را کاه ــه ش ــی ب دسترس
نکنیــم کــه نــور نمی توانــد از دیــوار و موانــع 
ــود  ــت خ ــر دس ــی اگ ــد و حت ــور کن ــی عب این چنین
را مقابــل فرســتنده نگــه داریــد، ارتبــاط برقــرار 

. د نمی شــو
ــای  ــی از لای ف ــتگاه های کم ــر دس ۲ - درحال حاض
ــرمایه گذاری  ــه س ــن ب ــد، بنابرای ــتیبانی می کنن پش
بزرگــی نیــاز اســت تــا ایــن فنــاوری گســترش یابــد.

3 - اگرچــه نــور در دســتگاه های فرســتنده لای فــای 
دیــده نمی شــود، امــا منبــع نــور باید همیشــه روشــن 

بمانــد و امــکان خاموش کــردن آن وجــود نــدارد.

Li-Fi یا Wi-Fi کدام بهتر است؟
از زمانی که استاندارد لای فای توسط مؤسسه 
مهندسان برق و الکترونیک )IEEE( منتشر شده است، 
توجهات زیادی به سمت این فناوری رفته و کاربران 
زیادی آن را به عنوان جایگزینی برای وای فای در نظر 
گرفته اند. ولی لای فای حداقل به این زودی ها نمی تواند 
جایگزین وای فای شود. هرچند برخی از ویژگی های 
لای فای به وضوح نسبت به وای فای برتری دارند، اما 
کاربردهای فعلی آن متمرکز بر امور حرفه ای و تجاری 
است. بنابراین تا زمانی که تغییراتی در این فناوری ایجاد 
نشود و امکان استفاده عمومی از آن توسط کاربران عادی 
وجود نداشته باشد، نباید آن را به عنوان جایگزینی برای 
وای فای در نظر گرفت. از آنجایی که نور نمی تواند از دیوار 
عبور کند، استفاده از لای فای برای شبکه های خانگی 
ناممکن به نظر می رسد، مگر اینکه در هر اتاق یک 
دستگاه فرستنده جداگانه وجود داشته باشد. درنتیجه 
برای استفاده های عمومی از این فناوری باید به دنبال 

کاربردهای دیگری باشیم.
انتشار استاندارد لای فای توسط IEEE به توسعه دهندگان 
کمک می کند تا با اطمینان بیشتری به کار روی این 
فناوری ادامه دهند و سرمایه گذاری های جدی تری 
که  ازجمله شرکت هایی  باشند.  داشته  آن  روی 
فعلًا روی این فناوری کار می کنند، می توانیم به 
 Oledcomm و PureLifi،Signify،Wipro،Lucibe

اشاره کنیم.

فناوری تازه اینترنت چیست و چگونه کار 
می کند؟

لای فای برتر از 
وای فای!

تیک-تو باعث تعطیل شدن رستورانی با تم GTAاستارتاپ ترکیه ای تاریخ ساز شد؛

این شرکت با آی پی های خود شوخی نداردعرضه سهام مارتی در بازار بورس نیویورک

اسـتارتاپ مارتی که خدمـات حمل ونقل 
در ترکیـه ارائـه می دهـد، بـه موفقیتـی 
بزرگ دسـت پیدا کرد و وارد بـازار بورس 

نیویورک شـد.
شـورای بازرگانـی آمریکا-ترکیـه که زیر 
نظر اتاق بازرگانی ایـالات متحده فعالیت 
می کنـد، رسـماً اعـلام کـرد اسـتارتاپ 
ترکیـه ای Marti Technologies در 
بـازار بـورس نیویـورک فهرسـت شـده؛ 
نخسـتین بـاری اسـت کـه عرضـه اولیه 
سـهام یـک شـرکت ترکیـه ای در بـازار 

بـورس نیویـورک انجـام می گیـرد.
مارتـی کـه در سـال ۲۰۱۸ بنیان گـذاری 
شـد و خدمـات حمل ونقـل شـهری ارائه 
می دهد، اولین اسـتارتاپ ترکیه ای اسـت 
که به صـورت انحصـاری در بـازار بورس 

نیویورک فهرسـت می شـود. اضافه شدن 
مارتی به بـازار بـورس نیویـورک، اتفاقی 
مهم در تاریـخ تجـارت ایـالات متحده و 
ترکیـه به شـمار می آیـد. ایـن دو کشـور 
از سـال ۲۰۱۹ حجـم تجـارت دوجانبه را 

بیـش از ۷۰ درصـد افزایـش داده اند.
مارتـی از مدت هـا پیـش با شـرکت های 
بـرای  فنـاوری  صنعـت  آمریکایـی 
افزایـش تعـداد مشـتریانش کار می کند. 
ایـن شـرکت همچنیـن نظـر برخـی 
از سـرمایه گذاران آمریکایـی را بـرای 
گسـترش برنامه هایـش جلـب کـرده؛ 
یکـی از سـرویس های جـذاب مارتـی، 
حمل ونقـل اشـتراکی ازطریـق وسـایل 

نقلیـه برقـی دوچـرخ اسـت.
بازرگانـی  شـورای  اجرایـی  مدیـر 

آمریکا-ترکیـه می گویـد شـرکت ها و 
سـرمایه گذاران آمریکایـی بـه حمایـت 
از رشـدِ مـداوم اسـتارتاپ های نـوآور 
ترکیـه ادامـه می دهنـد. او می گویـد 
ترکیه فرهنـگ کارآفرینی و اکوسیسـتم 
حـوزه  در  هیجان انگیـزی  پیشـرفته 

فنـاوری دارد.
بنیان گـذار و مدیرعامـل مارتـی می گوید 
تبدیل شـدن به یک شرکت سـهامی عام 
قدمـی در راسـتای دسـت یابی بـه هدف 
اصلی اسـت؛ یعنـی تبدیل کـردن مارتی 
به یک سـوپر اپلیکیشـن حمل ونقل: »ما 
همچنیـن مفتخریـم تـا شـرایط را برای 
رابطه تجـاری سـرمایه گذاران آمریکایی 
و سـایر اسـتارتاپ های ترکیه ای تسهیل 

» . کنیم

ـــمی  ـــر رس ـــتوران غی ـــود دو رس ـــرار ب ق
ـــوند  ـــاز ش ـــی ای )GTA( ب ـــی ت ـــم ج ـــا ت ب
ـــادر  ـــو، شـــرکت م ـــی تیک-ت ـــه کمپان ک
ـــا  ـــدن آن ه ـــته ش ـــث بس ـــتار، باع راکس

ـــت. ـــده اس ش
 Smokin’ J’s BBQ شـــرکتی بـــه اســـم
ـــک  ـــداد کامی ـــرای روی ـــش ب ـــال پی س
ـــا  ـــت ب ـــتورانی موق ـــو رس ـــن دیگ کان س
ـــه در  ـــتورانی ک ـــم Cluckin’ Bell )رس اس
ـــود دارد(  ـــف GTA وج ـــخه های مختل نس
ـــد  ـــرکت قص ـــن ش ـــود. ای ـــرده ب ـــاز ک ب
ـــتری روی  ـــز بیش ـــال تمرک ـــت امس داش
تمتـــم جـــی تـــی ای داشـــته باشـــد و 
 Burger ـــم ـــا اس ـــود ب ـــی خ ـــر فروش برگ
ـــد. ـــاز کن ـــو ب ـــن دیگ ـــز در س Shot را نی
 ۵ مطلـــب پیشـــنهادی: کوییـــز 

 GTA ـــری ـــورد س ـــدر در م ـــو؛ چق ویجیات
می دانیـــد؟ طرفـــداران GTA، آمـــاده 
باشـــید! کوییـــز ۵ ویجیاتـــو؛ چقـــدر در 

مـــورد ســـری GTA می دانیـــد؟
ـــو  ـــه تیک-ت ـــی ک ـــا زمان ـــز ت ـــه چی هم
از ایـــن موضـــوع مطلـــع شـــود، بـــه 
 Smokin’ J’s .خوبـــی پیـــش می رفـــت
ـــرکت  ـــک ش ـــوی ی ـــه ای از س BBQ نام
 Take-Two حقوقـــی بـــه نمایندگـــی از
دریافـــت کـــرده و مجبـــور شـــده کـــه 
ــتوران  ــه رسـ ــوط بـ ــای مربـ برنامه هـ
ــل  ــورت کامـ ــه صـ Burger Shot را بـ
کنســـل کنـــد. تیـــم برگـــزار کننـــده 
ـــام رســـتوران  ـــور شـــده ن همچنیـــن مجب
 Don’t Cluckin’‘ ـــه ـــز ب ـــود را نی ـــی خ قبل

Tell تغییـــر دهـــد.

تیک-تـــو اصـــلًا نمی توانـــد رعایـــت 
ـــای  ـــوی آی پی ه ـــوق معن ـــردن حق نک
خـــود را تحمـــل کنـــد و نســـبت 
بـــه اتفاقاتـــی از ایـــن قبیـــل بســـیار 
ســـخت گیرانه عمـــل می کنـــد. بایـــد 
اشـــاره کنیـــم کـــه راکســـتار در حـــال 
 ۶ GTA حاضـــر روی ســـاخت بـــازی
ــی  ــت و از آنجایـ ــرده اسـ ــز کـ تمرکـ
کـــه همـــه چیـــز بـــه انتشـــار جـــی 
ـــد،  ـــاره دارن ـــال ۲۰۲4 اش ـــی ای ۶ در س ت
ـــده  ـــتار در آین ـــه راکس ـــت ک ـــد نیس بعی
ـــد. ـــی کن ـــازی رونمای ـــن ب ـــک از ای نزدی
ـــرای  ـــال ۲۰۲4 ب ـــی ای ۶ در س ـــی ت ج
ایکـــس باکـــس ســـری ایکـــس/اس، 
پلـــی استیشـــن ۵ و پی ســـی منتشـــر 

می شـــود.
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